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Technische vragen bij de Kadernota 2024 

 
 

Raadsfractie Algemeen Belang (AB) 
 
Technische vragen bij de Kadernota 2024 
 
AB.K.01 Vraag: 4.1.2. Cameratoezicht (blz.5)  
 
Aan de voorkant zouden we verwachten dat er een goede inschatting van de consequenties van de 
aanschaf is gemaakt. Specifiek in dit geval de extra kosten die ermee gemoeid zijn.  

a. Is er een maatregel genomen om aan de voorkant beter te kunnen overzien en welke extra 
kosten gemoeid zijn met de aanschaf van nieuwe programmatuur of software? 

b. Zijn er binnen dit onderhoudscontract ook afspraken gemaakt over vervanging van de 
camera's na een x-tal jaren? Net zoals bijvoorbeeld bij een verwarmingsketel waar na zoveel 
jaar betaald onderhoud ook vervanging van de ketel is inbegrepen.   

c. Zijn er ook camera's uit China afkomstig, gezien de situatie die er op dit moment speelt met 
de camera’s in Amsterdam?  

d. Zijn er – naast verhoging van het data-abonnement mobiele camera’s – nog andere 
abonnementen die ontoereikend zijn en dus extra kosten met zich (kunnen gaan) 
meebrengen? 

 

Beantwoording namens het college 

 
a. Inmiddels is er één aanspreekpunt t.a.v. de leverancier van de camera’s en is er 

intensiever contact met de leverancier, waardoor er betere en snellere communicatie is, 

ten aanzien van de status van onze hardware en software. Een nieuw te sluiten 

onderhoudscontract draagt hier ook aan bij. 

b. Die afspraken zijn in het verleden al gemaakt.  

c. Ja, wij hebben ook 8 Chinese camera’s; op dit moment ligt er een offerte om deze te 

vervangen (binnen bestaand budget). 

d. Op dit moment is er geen sprake van andere abonnementen die ontoereikend zouden zijn. 

 
AB.K.02 Vraag: 4.1.3 Verkeers- en veiligheidsmaatregelen Kerststad (blz. 5)  
 
Wat waren de parkeerkosten van stichting kerststad in 2023? Met name de ontvangen Bussen? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Het college is niet verantwoordelijk voor de kosten van de stichting Kerststad, wel voor de 
volledigheid van de gemeentelijke parkeeropbrengsten. Wij interpreteren deze vraag als een vraag 
naar de gemeentelijke parkeeropbrengsten. Deze opbrengsten bedroegen in de pilot die de 
afgelopen editie van Kerststad liep € 5.490 (middels 366 pintransacties). 
 
Zoals toegelicht in de kadernota zullen wij in het najaar nog een uitgewerkt voorstel aan uw raad 
voorleggen voor de wijze waarop er formeel wordt omgegaan met de parkeeropbrengsten, inclusief 
de bussen. Hierbij is het van belang of deze opbrengst formeel gezien onder het privaatrecht 
(afgesloten parkeerterrein / met een slagboom) of het publiekrecht (parkeren in de openbare 
ruimte) vallen. Tevens zullen wij hierbij inzichtelijk maken in hoeverre de inning van deze 
parkeeropbrengsten al dan niet via een derde partij verloopt. 
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AB.K.03 Vraag: 4.1.4 Ophoging budget zorg- en veiligheidshuis (blz. 6)  
 
Kan de portefeuillehouder gelet op een verviervoudiging van het bedrag aangeven hoe groot de 
toename van het aantal casussen is geweest? Is in de ons omringende gemeenten ook sprake van een 
dergelijke toename? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Beantwoording vraag AB.K.03 cf. VVD.K.07. 
 
Er is geen sprake van een verviervoudiging van het bedrag. De bijdrage aan het Zorg- en 
Veiligheidshuis wordt verhoogd met € 7.000. Het bedrag wordt nu € 34.000. Er is landelijk en ook 
regionaal een toename van het aantal personen met verward gedrag. Dit leidt ook tot een toename 
van het aantal Zorg- en Veiligheidshuis casussen. In 2022 waren er 5 casussen, in 2023 waren er 
6 casussen. Op dit moment zitten we op 7 casussen in 2024. De afgesproken berekeningsmethodiek 
van de bijdrage (gebaseerd op het aantal inwoners per gemeente en de daadwerkelijke inzet) is 
niet gewijzigd. 
 

 
AB.K.04 Vraag: 4.2.4 Koppeling reserve en evenementen en uitvoering toeristische visie (blz. 6)  
 
Het voorstel is om de reserve evenementen breder te gaan inzetten om ook zaken die betrekking 
hebben op de uitvoering van de toeristische visie. Uitvoeringskosten vinden hun oorsprong in een 
uitvoeringsprogramma. We gaan er dan van uit dat er een uitvoeringsprogramma beschikbaar is 
inclusief kostenplaatje alvorens een zo concreet voorstel om de dekking te regelen. Kunnen wij dit 
concrete uitvoeringsprogramma ontvangen? Per jaarschijf. 
 

Beantwoording namens het college 

 
Beantwoording vraag AB.K.04 in lijn met VSP.K.06. Zie ook de beantwoording bij PGP.K.09. 
 
Het uitvoeringsprogramma Visie VTE volgt na vaststelling van de Visie Vrijetijdseconomie 
Valkenburg aan de Geul. Dit staat gepland voor de raadsvergadering van 7 oktober a.s. 
 
De besluitvorming over de dekking was reeds opgenomen in de kadernota 2023 (structureel 
€ 275.000 vanaf 2024). Het voorstel dat nu voorligt heeft betrekking op de egalisatie van de kosten 
over de verschillende jaarschijven. Het inzetten van de reserve als een egalisatiereserve ten 
behoeve van de uitvoeringskosten betekend dat indien het budget in een jaar niet volledig wordt 
uitgegeven, het verschil wordt gestort in deze reserve. Indien in enig jaar de uitgaven hoger 
zouden zijn, dan worden de meerkosten uit de reserve onttrokken. Indien uw raad instemt met het 
voorstel in de kadernota, dan wordt deze werkwijze kaderstellend vastgelegd. In de jaarrekening 
wordt vervolgens zichtbaar op welke wijze dit in een jaar is uitgevoerd. 
 

 
AB.K.05 Vraag: 4.3.7. Uitvoeren actieprogramma woon(zorg)visie (blz. 11)  
 
Voor de uitvoering van het actieprogramma woon(zorg)visie is een uitbreiding van de personele 
capaciteit nodig met een viertal medewerkers.  

a. Is het uit kostenoogpunt niet mogelijk om de voorgestelde capaciteit te beleggen bij 
bijvoorbeeld twee in plaats van vier nieuw te werven medewerkers, die meerdere taken 
verrichten?  

b. Wat zijn de beoogde concrete resultaten van het inzetten van deze vier mensen? Per 
jaarschijf, gekoppeld aan de prestatieafspraken, de woonvisie en de andere 
beleidsdocumenten of afspraken? 
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Beantwoording namens het college 

 
Gelet op de gewenste snelheid om resultaten te bereiken, de diversiteit aan opdrachten die er ligt 
en daarnaast kijkende naar de noodzakelijke competenties voor de verschillende onderdelen, 
verwachten wij niet dat dit gecombineerd kan worden.  
 
Daar waar blijkt in de selectieprocedure dat wij zaken slim kunnen combineren (en daarmee kosten 
kunnen besparen), zullen wij dat zeker niet nalaten. Waar wij deze extra capaciteit voor willen 
inzetten is op hoofdlijnen opgenomen in de kadernota op bladzijde 9. 
 

 
AB.K.06 Vraag: 4.4.2 Veiligstellen ondergrond voetbalveld Berg (blz. 12)  
 
Uit de gepresenteerde tekst leiden wij het volgende af: 
Er wordt op dit moment dus een risico gelopen vanwege de instabiliteit van de groeve onder het 
voetbalveld, waarbij de gemeente nog geen stappen heeft gezet betreffende de consolidering van 
de ondergrond, terwijl dit uiterlijk in 2021 had moeten plaatsvinden. 

a. In hoeverre is op dit moment het sporten direct in gevaar op het kunstgrasveld? 
b. Hoe verhoudt zich een en ander tot het naast het kunstgrasveld gelegen andere voetbalveld? 
c. Is hierover al contact geweest met VV Berg en zo ja, hoe reageert de vereniging hierop? 

 

Beantwoording namens het college 

 
a. Er bestaat geen direct gevaar voor het sporten. In geval van het leegstromen van 

aardpijpen of instorting van de groeve zullen er geleidelijk verzakkingen aan de 
bovengrond ontstaan. Het is niet zo dat het hele voetbalveld in één keer in de grond zakt. 
Bij schade aan de bovengrond moet men denken aan cirkelvormige verzakkingen die 
langzaam dieper worden, of (open)scheuren in het maaiveld. 

b. Onder het ‘gewone’ voetbalveld zijn weliswaar enkele aardpijpen aanwezig die aandacht 
behoeven, maar de situatie is daar overwegend ‘onder controle’. Desalniettemin zal 
verzakking van het gebied onder het kunstgrasveld ook het ernaast gelegen voetbalveld 
negatief beïnvloeden. 

c. Er is nog geen contact geweest met VV Berg. Er loopt momenteel nog een onderzoek om te 
bezien of consolidatie van de ondergrond van de voetbalvelden überhaupt technisch 
mogelijk is. Wanneer blijkt dat er geen mogelijkheden tot consolidatie zijn (dit is 
afhankelijk van het relatief veilig kunnen bereiken van het betreffende groevedeel) dan zal 
moeten worden onderzocht hoe het risico op mijnschade aan het maaiveld toch zoveel 
mogelijk kan worden gereduceerd c.q. op basis van specialistisch advies als een acceptabel 
risico kan worden gezien. Ook dit zal in het lopende onderzoek worden gedefinieerd. 

 

 
AB.K.07 Vraag: 4.4 Programma Sport, Cultuur en Recreatie (blz.10) 
 
 Er worden onder deze categorie een aantal consolidaties aangekondigd en gesproken over 
achterstallig onderhoud.  

a. Hoe is dit achterstallig onderhoud ontstaan?  
b. Biedt het nieuwe groevenbeleid hierin een oplossing? Zo nee, want kan deze achterstanden 

helpen voorkomen?  
 
In de gepresenteerde tekst wordt er net gedaan alsof er nog nooit een beleid is geweest met 
betrekking tot Groeven. Dit is pertinent onjuist. Dat het nu integraal wordt opgepakt had al veel 
eerder moeten gebeuren, dat klopt.  
 

c. Wordt er voorafgaande aan het opstellen van het nieuwe groeve beleid ook een evaluatie 
gedaan van alle reeds vastgestelde beleid omtrent groeven? Kan er ook een terugblik 
gemaakt worden van alle beleid rondom groeven dat weliswaar geïncorporeerd is in andere 
beleidsdocumenten denk hierbij aan natuur, veiligheid, etc.  
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Beantwoording namens het college 

 
a. De gemeente heeft het in het verleden de keuze gemaakt om pas te acteren wanneer zich 

een onderhoudsvraagstuk voordoet. Er was geen structureel onderhoudsprogramma dat 

voorsorteerde op bestaande en toekomstige problematiek. 

b. Ja, het nieuwe groevenbeleid voorziet in een actieve omgang met de problematieken t.a.v. 

de gemeentelijke mergelgroeven, zoals beheer en onderhoud. Die actieve omgang zal 

worden ondersteund door een structureel budget waarmee optredende risico’s vooraf 

kunnen worden ingeschat en waar nodig snel en adequaat kunnen worden opgelost.  

c. Ja, de bestaande beleidsstukken en beleidsvelden waarin groeven een rol spelen worden 

uiteraard vooraf betrokken bij het opstellen van een integraal groevenbeleid. Dit omvat 

onder andere het projectplan groeven, zoals het college dat op 31 maart 2020 heeft 

vastgesteld. 

 

 
AB.K.08 Vraag: 4.4.4 Groevenbeleid (blz. 13) 
 
Het integrale groevenbeleid wordt opgeleverd in het najaar van 2024. Is hierin rekening gehouden 
met hetgeen hierboven bij de punten 4.4.1 en 4.4.2 aan de orde is? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Het groevenbeleid zal in het voorjaar van 2025 worden opgeleverd. Alle genoemde problematieken 

en de beoogde oplossingen maken vanzelfsprekend deel uit van het beleidsplan. Zoals bij het 

antwoord hierboven aangegeven zullen we daarbij ook kijken naar het projectplan en andere 

beleidsstukken uit het verleden. 

 

 
AB.K.09 Vraag: 4.4.6 groenonderhoud gemeentelijke bomen (blz 11) 
 
Wij zijn nieuwsgierig naar het begrip wijkkantonnier. Is er een evaluatie mogelijk van de inzet van 
de wijkkantonnier? Hoe staat het ermee, we hebben er jaren niets meer over gehoord. Zijn er nog 
wijkkantonniers? Wat doen die? Hoe vaak zijn ze in de wijk, etc. 
 

Beantwoording namens het college 

 
Er zijn drie wijkkantonniers welke, als de werkzaamheden het toelaten, één dag in de week in hun 
wijk kantonnierswerk uitvoeren zoals schouwen, repareren en werkzaamheden in beeld brengen. 
Een evaluatie over het hanteren van deze functies wordt meegenomen in het onderzoek naar de 
toekomst buitendienst, waartoe de raad heeft besloten bij de kadernota 2023 (nr. 4.8.3). 
 

 
AB.K.10 Vraag: 4.4.8 Renovatie sporthal de Bosdries (blz. 13)  
 
Op 1 mei 2024 heeft in Sporthal De Bosdries een bijeenkomst plaatsgevonden tussen de gemeente 
en gebruikers (verenigingen) van de sporthal. Onderdeel van de bijeenkomst was een presentatie 
door een stagiaire Openbare Ruimte, die onderzoek doet naar de optimalisatie van de exploitatie en 
duurzaamheid van de sporthal. Hierbij maakt zij gebruik van een door haar opgestelde en 
uitgereikte vragenlijst aan de aanwezige gebruikers. Doelstelling van het onderzoek is het creëren 
van een verbeterde sportomgeving, waarbij zoveel mogelijk rekening wordt gehouden met de 
wensen en behoeften van de gebruikers. Kan de portefeuillehouder de stand van zaken geven over 
dit onderzoek? 
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Beantwoording namens het college 

 
De onderzoeksopdracht is onlangs afgerond en hiervan is een rapport opgesteld. Het rapport zal op 
korte termijn gedeeld worden met de portefeuillehouder. Bij het opstellen van het bestek zullen 
wij zoveel als mogelijk rekening houden met de opgehaalde informatie over de behoeften van de 
verschillende gebruikers van de Bosdries. 
 

 
AB.K.11 Vraag: 4.4.10 Uitvoeringskosten vergroening pleinplan (blz. 12) 
Zouden we hier het ODAPARK kunnen toevoegen, zodat dit park niet in de vergeethoek geraakt? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Op dit moment is vanuit eerdere besluitvorming door uw Raad het Odapark niet als prioriteit 
meegenomen in het project voor vergroening van de pleinen.  
 
Ambtelijk wordt er daarnaast ieder jaar een projectenlijst voorgelegd vanuit het groenbeleidsplan, 
dit ten behoeve van de besteding van de structurele middelen voor uitvoering van het 
groenbeleidsplan. Via het groenbeleidsplein kan dit geprioriteerd worden. Het Odapark is daar 
vooralsnog niet als specifiek project in het uitvoeringsprogramma benoemd.  
 
Wel zijn er vanuit het Groenbeleidsplan aandachtspunten opgenomen, die meegenomen worden in 
de nadere uitwerking van de Gebiedsvisie Valkenburg West. Voorstel van het college is dan ook om 
dit nu niet als apart prioritair project te benoemen en aan te pakken, maar wel te betrekken in de 
uitwerking van de Gebiedsvisie West. 
 

 
AB.K.12 Vraag: 4.5.4 kwartiermaker openbare bibliotheek (blz.13) 
 
Hoe verhoudt het inhuren van een externe kwartiermaker (kosten 30.000 euro) zich met het 
opstappen van het bestuur van de bibliotheek? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Beantwoording vraag AB.K.12 in lijn met PGP.K.20 en VVD.K.24. 
 
Het inhuren van de kwartiermaker staat los van het opstappen van het bestuur van Stichting 
Heuvelland Bibliotheken. De opdracht van de kwartiermaker blijft ongewijzigd. De keuze van het 
bestuur heeft mogelijk wel gevolgen voor de complexiteit van het traject en daarmee voor de te 
volgen aanpak en kosten van de kwartiermaker. Zodra wij hier meer inzicht in hebben zullen wij 
uw raad hierover informeren. 
 
Ter achtergrond van de inhuur van de externe kwartiermaker: in aanloop naar de zorgplicht die in 
eerste instantie in zou gaan per 1 januari 2025, is de gemeente Valkenburg aan de Geul in 2023 
reeds een traject gestart samen met de andere twee gemeenten (Vaals en Eijsden-Margraten) om 
zich voor te bereiden op deze zorgplicht. Uit dit traject is een adviesrapport gevolgd met 
aanbevelingen. Om deze aanbevelingen in samenwerking tussen de drie gemeenten en de 
bibliotheek tot uitvoer te brengen, is er gezocht naar een kwartiermaker. Deze kwartiermaker zal 
ervoor zorgdragen dat de aanbevelingen die gedaan zijn in het adviesrapport opgevolgd worden. 
Op die manier kunnen wij als gemeenten ons goed voorbereiden op wat er vanaf de ingang van de 
zorgplicht van ons verwacht wordt. 
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AB.K.13 Vraag: 4.6.2. Beweegvoorzieningen voor jongeren en ouderen (blz.16)  
 
Sevagram is binnen de gemeente Valkenburg aan de Geul zorgaanbieder binnen de kernen 
Valkenburg en Berg. Er wordt gesproken om in samenwerking met Sevagram de ‘KWIEK 
Beweegroute’ te implementeren.  

a. Houdt dit in, dat enkel in de omgeving van de accommodaties van Sevagram in Valkenburg 
en Berg hiervan sprake is?  

b. Welke beweegvoorzieningen – buiten sportparken en sporthallen - is het college van plan te 
realiseren in de andere kernen, al dan niet in samenwerking met Sevagram? 

 

Beantwoording namens het college 

 

a. Op dit moment zitten we in de verkennende fase betreffende het (mogelijk) aanleggen van 

de ‘KWIEK Beweegroute’ in het centrum van Valkenburg, passend binnen de verschillende 

gebiedsvisies. 

b. Daarnaast heeft de gemeente buitengewone mogelijkheden voor bewegen in de openbare 
ruimte voor jongeren en ouderen: diverse wandel- en fietsroutes, de ‘Beweegroute 
Geulpark’ en de (mogelijke) aanleg van de ‘KWIEK Beweegroute’. Bovendien worden 
nieuwe beweegvoorzieningen meegenomen in de gebiedsvisies van de gemeente, het 
‘Speelruimteplan Valkenburg aan de Geul 2024-2028’ en hebben we in de sport- en 
beweegnota ‘Valkenburg aan de Geul Beweegt!’ opgenomen dat we voornemens zijn om 
richting de toekomst de huidige sportaccommodaties beter te benutten (bijv. 
kunstgrasvelden open te stellen voor medegebruik). 

 

 
AB.K.14 Vraag: 4.6.7 Structurele inzet beweegmakelaar (blz.15) 
 
We hebben het alleen maar over de extra kosten, we zien geen melding van de besparingen. 
Per saldo zouden de investeringen minimaal worden gecompenseerd met de besparingen op termijn. 
 

Beantwoording namens het college 

 
In maart hebben we tijdens een informatiesessie uw raad meegenomen in de evaluatie van de 
beweegmakelaar en de businesscase. De berekening laat zien dat we met de inzet van de 
beweegmakelaar € 160.000 op jaarbasis besparen. Dit betekent dus dat de besparing groter is dan 
de investering. Belangrijk om te vermelden hierbij is dat we naast het financiële aspect, ook het 
maatschappelijke rendement niet moeten vergeten. Gebleken is dat de beweegmakelaar werk uit 
handen neemt bij de professionele zorg, dat de meerderheid van de cliënten aangeeft dat hun 
situatie na een interventie van de beweegmakelaar beter is geworden en dat uit landelijk 
onderzoekt blijkt dat de inzet van een zogenaamd ‘luisterend oor’ de kwaliteit van leven en het 
levensgeluk van mensen vergroot. 
 
De functie van beweegmakelaar was een van de maatregelen uit het versterkingsplan sociaal 
domein, zoals de gemeenteraad dat op 9 november 2021 heeft vastgesteld. Destijds was dit 
onderdeel opgenomen voor de tijdelijkheid van 3 jaar, het voorstel dat nu voorligt is de structurele 
inzet van de beweegmakelaar. De wijze waarop met de besparing van € 160.000 omgegaan dient te 
worden raakt ook aan de discussie die destijds met de raad is gevoerd. De besparing is onderdeel 
van de periodieke bijstellingen van het sociaal domein en daarmee onderdeel van een groter 
geheel. Het is dus niet zo dat we nog eens aanvullend € 160.000 besparen, met het financiële 
effect is deels al rekening gehouden in de begroting. Bij het opstellen van de programmabegroting 
2025 wordt dit opnieuw beoordeeld, als onderdeel van het gehele programma sociaal domein. 
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AB.K.15 Vraag: 4.7.3 Aanpak hotspots waterproblematiek (blz.19) 
 
Hoe ziet de prioritering in deze eruit? Hoe wordt vastgesteld wat een hotspot is? Welke afwegingen 
worden er dan gemaakt? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De prioritering hangt af van de ernst van de situatie en de mate van schade. Hotspots zijn locaties 
waar overlast optreedt als gevolg van hevige neerslag (intenser dan de intensiteit waarmee 
conform beleid gerekend wordt). Het aandeel hotspots is afhankelijk van de locatie van de bui. 
 
De locaties komen duidelijk in beeld aan de hand van de meldingen via de BuitenBeter app of eigen 
waarnemingen door opzichters en medewerkers van de buitendienst. De aanpak van hotspots 
betreft het nemen van maatregelen welke voor de korte termijn het risico op schade doen 
afnemen. 
 

 
AB.K.16 Vraag: 4.8.2 Ontwikkeling energiekosten (blz. 20) 
 
Neem aan dat onze gemeente grootverbruiker staat gemeld bij Vattenfall, gaarne info over het 
afgesloten contract met Vattenfall. Zouden we een overzicht kunnen krijgen van de energiekosten 
in hoeveelheden per locatie en de hieraan verbonden tarieven. (2022 en 2023) en de huidige 
tarieven 2024. De duurzaamheid investeringen enig idee over het rendement? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Dit betreft detailgegevens die wij niet binnen de gestelde termijn van de beantwoording van deze 
technische vragen kunnen aanleveren. 
 

 
AB.K.17 Vraag: 4.8.9. Uitbreiding formatie juridische advisering (blz. 25) 
 
De juridische gemeentelijke dienstverlening zal voor nagenoeg elke gemeente hetzelfde zijn. Is er 
in dat kader geen samenwerking mogelijk met omliggende gemeenten, waardoor er wellicht 
meerdere fte’s kunnen worden aangetrokken en de personeelskosten daarvoor gedragen worden 
door meerdere gemeenten en lager uitvallen? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Waar wij schaalvoordelen en mogelijkheden zien, zoeken we actief de samenwerking met andere 
gemeenten op. Zie bijvoorbeeld de werving, gezamenlijk met andere gemeenten, van een 
functionaris gegevensbescherming. De gevoelige natuur van juridische zaken, bijvoorbeeld op het 
gebied van ondermijning of privacy, vraagt in vele gevallen om een maatwerk aanpak die binnen de 
eigen gemeente is georganiseerd.  
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AB.K.18 Vraag: 4.8.13 website intranet (blz. 24) 
 
Er wordt gesproken over medewerkersbetrokkenheid, wordt dit ook gemeten met een medewerkers-
tevredenheidsonderzoek? En zo nee, waarom niet? Hoort dit er niet gewoon bij, ook gelet op het 
traject Berenschot? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Het inmiddels afgeronde traject Berenschot zag op de introductie van opgavegericht, projectmatig 
en effectief(-ver) samenwerken in de organisatie. Medewerkerstevredenheid is niet alleen 
hiervoor, maar voor de uitvoering van al onze werkzaamheden belangrijk en wordt voortdurend 
meegenomen in afwegingen door het management van groot belang geacht. De graadmeter voor 
medewerkerstevredenheid binnen onze organisatie is (met name) onze ondernemingsraad, die de 
voelhorens diep in de organisatie heeft, signaleert en agendeert in de regelmatige overleggen met 
de directie en HR. Gelet op de grootte van de organisatie en het feit dat een MTO tijd- en 
kostenintensief is, terwijl signalen over medewerkerstevredenheid ook nu al op afdoende wijze 
(onder meer door een actieve ondernemingsraad) naar voren komen. 
 

 
AB.K.19 Vraag: 4.8.15 Ontwikkeling algemene uitkering gemeentefonds (blz. 25) 
 
De gevolgen voor onze gemeente zijn geraamd op negatieve bijstelling van € 587.000 in 2025, wijkt 
behoorlijk af van de onlangs ontvangen meicirculaire. Kan dit inzichtelijk gemaakt worden?  
 

Beantwoording namens het college 

 
De negatieve bijstelling van € 587.000 in 2025 sluit aan op de incidentele daling van het budget in 
2025, zoals toegelicht onder het kopje “Landelijke ontwikkelingen Gemeentefonds” in het 
raadsinformatiebulletin nr. 24.33. 
 
Daarnaast doen zich nog een aantal andere ontwikkelingen voor in 2025, die deels ook financieel 
technisch van aard zijn. In de toelichting op pagina 3 en 4 (verschil constante prijzen en lopende 
prijzen) is te zien dat voor de jaarschijf 2025 dit verschil op nihil staat. De compensatie van de 
loon- en prijsontwikkeling (LPO) is al in het basisbedrag (op basis van constante prijzen) verwerkt. 
In de decembercirculaire (raadsinformatiebulletin nr. 24.07) was het verschil tussen constante 
prijzen en lopende prijzen nog opgenomen voor een bedrag van € 926.000. 
 
De post Besparingsverlies Jeugd is daarnaast opgenomen voor een bedrag van € 450.000. Dit levert 
een verschil op in deze vergelijking, maar is per saldo budgettair neutraal (behoudens het verschil 
van € 10.000 met de stelpost van € 460.000 zoals die in onze begroting reeds was opgenomen). 
 
De afwijking is hiermee grotendeels verklaard. Daarnaast zijn er nog enkele kleinere mutaties, 
zoals toegelicht in het raadsinformatiebulletin. 
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AB.K.20 Vraag: 4.8.10 en 4.8.11 in relatie tot medewerkers-tevredenheidsonderzoek (blz. 30) 
 
Implementatie Panta Rhei en het nieuwe werken. Er wordt budget gevraagd 160.000. Hoe kun je 
projecten afronden en projecten opnieuw op starten zonder te vragen of medewerkers tevreden 
zijn? Zie ook vraag over blz. 24. 
 

Beantwoording namens het college 

 
Doel van het project Het Nieuwe Werken is om de organisatie op een hedendaagse manier in te 
richten, passend bij de opgaven waar de gemeente voor staat en de maatschappelijke 
ontwikkelingen op het gebied van werkgeverschap (o.a. vanuit het ARBO-kader). Meer concreet 
betreft het aanpassen van werkplekken op kantoor, passend bij de uitvoer van verschillende 
activiteiten (waaronder de inrichting met hybride vergaderfaciliteiten); het aanbieden van 
thuiswerkfaciliteiten voor alle medewerkers met een dienstverband; en het stimuleren van 
organisatiebinding en (sociaal) contact binnen de organisatie. Het voorstel is akkoord bevonden 
door een brede vertegenwoordiging van de organisatie. Het voorstel is breed gedragen en voldoet 
aan de wensen en eisen van de gebruikers. 
 

 
AB.K.21 Vraag: Bijlage kadernota pagina 3 van 6  
 
40.000 bij overige mutaties. Inzet mandaat portefeuillehouder reserve evenementen. Waarvoor is 
dit gebruikt?  
 

Beantwoording namens het college 

 
Zie raadsinformatiebulletin 24.13 inzake Nota Budget Evenementennota 2024. Hierin staat vermeld 
dat dit mandaat is ingezet voor onder andere Alltagsmenschen, 80-jaar bevrijding, Nationaal 
Congres Evenementen en Raid Lowlands. Dit is eveneens aan de orde gekomen in de rondvraag bij 
de raadscommissie Economisch Domein van 20 maart jl. 
 

 
AB.K.22 Vraag: Jaarrekening pagina 70 paragraaf bedrijfsvoering 
 
Wat is de verwachting van het personeel dat onder extra lang ziekteverzuim valt? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De gronden voor het langdurig ziekteverzuim zijn uiteraard uiterst individueel; datzelfde geldt voor 

de vooruitzichten van herstel van de betreffende medewerkers. Hierover kunnen we derhalve geen 

generieke uitspraken doen. 
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Raadsfractie Valkenburgse Senioren Partij (VSP) 
 
Technische vragen bij de Kadernota 2024 
 

16-6-2024 
Informatieve vragen inzake Kadernota 2024 
 
Geacht college, de VSP heeft de navolgende vragen: 
 
VSP.K.01 Vraag: Pagina 5 - Inzet mobiele camera’s.  
Kunt u aangeven hoe deze camera’s dan ook het gehele jaar door gebruikt zullen worden en niet 
alleen bij evenementen? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De mobiele camera’s kunnen worden ingezet op hotspots die door het jaar via gedane meldingen 
naar voren komen. Denk bijvoorbeeld aan milieuperrons of bepaalde plekken in het buitengebied. 
Let wel: de beelden van de camera’s kunnen als opsporingsmiddel slechts door politie gebruikt 
worden, niet door onze boa’s. Wel is het zo dat van de camera’s ook een preventieve werking 
uitgaat. 
 

 
VSP.K.02 Vraag: Pagina 5 – Verkeers- en veiligheidsmaatregelen Kerststad - Bus parkeren. 
Op de parkeerplaats van het geulpark zijn ook enkele bus parkeerplaatsen. 
Vallen deze dan ook onder dit tarief?  
 

Beantwoording namens het college 

 
De bussen welke hun bezoekers afzetten voor kerststad worden gestuurd naar deze centrale 
busparkeerplaatsen waar het tarief wordt ingesteld. De 3 busparkeerplekken op het Geulpark 
zullen worden ingezet voor het parkeren van personenauto’s. 
 
Het college heeft op 28 mei jl. een besluit genomen hierover, waarin o.a. het beslispunt is 
opgenomen om de bezoekersbussen te laten betalen voor ons gemeentelijk parkeerterrein Prinses 
Margrietlaan en Cauberg en hierbij een tarief te hanteren van € 15,00 per bus onder voorwaarde 
dat de gemeenteraad hiermee kan instemmen. Voor zover hier besluitvorming van de 
gemeenteraad voor benodigd is, bijvoorbeeld het aanpassen van de verordening op 
parkeerbelasting, wordt dit nog aan de raad ter besluitvorming voorgelegd. 
 

 
VSP.K.03 Vraag: Pagina 5 – Ophoging budget zorg- en veiligheidshuis. 
U geeft aan dat er een toename is van het aantal casussen. Kunt u aangeven hoeveel dit in absolute 
en relatieve zin is? Derhalve wat meer toelichting. 
 

Beantwoording namens het college 

 
Er is landelijk en ook regionaal een toename van het aantal personen met verward gedrag. Dit leidt 
ook tot een toename van het aantal Zorg- en Veiligheidshuis casussen. In 2022 waren er 5 casussen, 
in 2023 waren er 6 casussen. Op dit moment zitten we op 7 casussen in 2024. De afgesproken 
berekeningsmethodiek van de bijdrage is niet gewijzigd. 
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VSP.K.04 Vraag: Pagina 6 - Programma Economie en Toerisme. 
 
We zien in onze gemeente een vermindering van het aantal hotels/pensions. Heeft dit invloed op de 
opbrengsten van de toeristenbelasting? En zo ja hoeveel. 
 

Beantwoording namens het college 

 
Met betrekking tot de opbrengsten van de toeristenbelasting kijken we primair naar het totaal 
aantal overnachtingen in de hele gemeente. De verdeling hiervan over de verschillende locaties is 
een secundaire factor daarin. We zien geen vermindering optreden in het totaal aantal. In 2022 
telden we in Valkenburg aan de Geul 1,31 miljoen overnachtingen. In 2023 telden we in Valkenburg 
aan de Geul 1,35 miljoen overnachtingen. 
 
Op het niveau van de individuele locaties voeren we wel periodiek en steekproefsgewijs controles 
uit om de volledigheid van de opbrengsten te kunnen waarborgen. Het belastbaar feit is het 
aanbieden van overnachtingen tegen vergoeding Voor de volledigheid vermelden wij dat dit 
belastbaar feit zich ook kan voordoen op andere locaties naast hotels en pensions. 
 
Het is wel van groot belang voor de vrijetijdssector dat er een toekomstbestendige en kwalitatief 
aanbod aan hotelbedden blijft bestaan. 
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VSP.K.05 Vraag: Pagina 6  
 

a. Kunt u ons eens duidelijk aangeven wat alle kosten en baten zijn, die te maken hebben met 
Kerststad Valkenburg? 

b. Ook zouden wij inzicht willen hebben in de begroting van stichting Kerststad? Wij vinden dit 
noodzakelijk om ons een terdege standpunt te vormen over Kerststad Valkenburg. Wij willen 
die graag ontvangen. 

 

Beantwoording namens het college 

 
a. Kerststad Valkenburg bestaat uit diverse onderdelen, waar wij niet overal voor aan de lat 

staan. Een sluitend overzicht kunnen wij dan ook niet verstrekken. Wel kunnen wij u 

inzicht geven in de gemeentelijke opbrengsten en kosten aan Kerststad Valkenburg: 

 

Vergelijking opbrengsten en kosten Kerststad 2022 en 2023 

In onderstaande tabel is af te lezen wat Kerststad de gemeente oplevert.  
  
Hoewel de kosten van Kerststad jaarlijks stijgen zijn de baten zodanig dat er nog altijd sprake is 
van een positief saldo. 
  

Opbrengsten Kerststad 2022 Kerststad 2023 

Parkeerbelasting € 293.704,-- €    416.512,-- 

Toeristenbelasting € 304.828,-- €    345.645,-- 

Precariobelasting €   58.512,-- €     55.866,-- 

Vermakelijkhedenretributie € 160.340,-- €    197.833,-- 

Huur Polfermolen € 205.650,-- €    233.386,-- 

Kerstmarkt Gemeentegrot -€   52.860,-- €    262.263,-- 

Totale opbrengst € 970.174,-- € 1.511.505,-- 

  
  

    

Kosten     

Kerststad evenementenbudget € 213.853,-- € 255.691,-- 

Crowd- en 
verkeersmanagement 

€ 319.520,-- € 410.268,-- 

Personele inzet (raming) € 125.000,-- € 125.000,-- 

Totale kosten € 658.373,-- € 790.959,-- 

      

Saldo totaal € 311.801,-- € 720.546,-- 

 
Hierbij dient vermeld te worden dat de opbrengsten van de parkeerbelasting, de toeristenbelasting 
en de precariobelasting gebaseerd zijn op een inschatting ten opzichte van de verwachte baten bij 
deze belastingsoorten indien Kerststad niet plaats zou hebben. De kosten van de personele inzet 
betreft een indicatieve raming. 

 
In de voorliggende kadernota adviseren wij uw Raad om € 80.000 extra vrij te spelen voor 

de doorontwikkeling van het evenement Kerststad Valkenburg. 

 

b. Zie ook antwoord a. 
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VSP.K.06 Vraag: Pagina 6 - Koppeling reserve evenementen. 
 
U schrijft “om de fluctuaties binnen dit programma op te kunnen vangen en flexibeler te zijn bij de 
uitvoering etc”. Zou u dit nader kunnen verklaren? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Beantwoording vraag AB.K.04 in lijn met VSP.K.06. Zie ook de beantwoording bij PGP.K.09. 
 
De besluitvorming over de dekking was reeds opgenomen in de kadernota 2023 (structureel 
€ 275.000 vanaf 2024). Het voorstel dat nu voorligt heeft betrekking op de egalisatie van de kosten 
over de verschillende jaarschijven. Het inzetten van de reserve als een egalisatiereserve ten 
behoeve van de uitvoeringskosten betekend dat indien het budget in een jaar niet volledig wordt 
uitgegeven, het verschil wordt gestort in deze reserve. Indien in enig jaar de uitgaven hoger 
zouden zijn, dan worden de meerkosten uit de reserve onttrokken. Indien uw raad instemt met het 
voorstel in de kadernota, dan wordt deze werkwijze kaderstellend vastgelegd. In de jaarrekening 
wordt vervolgens zichtbaar op welke wijze dit in een jaar is uitgevoerd. 
 

 
VSP.K.07 Vraag: Pagina 7 - 4.3.1. Verkoopopbrengst en exploitatiekosten Kasteel Oost. 
 
Is het niet zo dat de helft van de verkoopopbrengst van het bedrag van € 945.000 ingezet zou 
worden voor de fysieke en sociale aanpak van Broekhem-Noord? Zo nee, graag een toelichting 
waaruit dit dan wordt gefinancierd. 
 

Beantwoording namens het college 

 
Nee, voorgesteld wordt om de verkoopopbrengst toe te voegen aan de bestemmingsreserve 

grondbeleid en realisatie woningbouwprojecten. 

 

Wat betreft Broekhem-Noord zie 4.6.1 uit de kadernota:  

Bij de programmabegroting 2025 komen wij bij uw raad terug met een voorstel voor een aanpak en 

de daarvoor benodigde financiële middelen. Dan zal ook een dekkingsvoorstel volgen. Afhankelijk 

van de scope van de wijkaanpak Broekhem-Noord kan een onttrekking uit de bestemmingsreserve 

grondbeleid en realisatie woningbouwprojecten als mogelijke dekkingsmaatregel worden 

opgenomen in het raadsvoorstel. 

 

 
VSP.K.08 Vraag: Pagina 8 – sloop oude schoollocaties. 
 
Kunt u ons concreet aangeven welke locaties u bedoelt? En welke kosten zijn hiermee gemoeid? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Beantwoording vraag VSP.K.08 in lijn met VVD.K.16. 
 
Het betreft de locatie aan de Keelstraat, alwaar het voormalige Stella Maris was gevestigd en de 
locatie aan de Bosstraat, alwaar de voormalige basisschool St. Joseph, die is gefuseerd met de 
basisschool de Plenkert, was gevestigd. Inmiddels loopt de aanbestedingsprocedure voor de 
‘voorbereiding sloop schoollocaties’. Later in het jaar zal de aanbesteding voor de feitelijke sloop 
in gang worden gezet. De kosten voor de voorbereiding en/of feitelijke sloop zijn zodoende (nog) 
niet inzichtelijk. 
 
Met betrekking tot de schoollocaties Vilt en Houthem zijn er afspraken met de corporaties dat de 
terreinen in huidige staat worden overgedragen en de sloop door deze partijen wordt uitgevoerd. 
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VSP.K.09 Vraag: Pagina 9 – mbt uitbreiding personeel. 
 
U geeft bij het programma handhaving en veiligheid eveneens aan dat er Personele capaciteit moet 
bijkomen. 
Kunt u ons eens aangeven: 
1. Hoe het personeelsbestand nu is opgebouwd met taakverdeling; 
2. De huidige vacatures en 
3. Naar aanleiding van deze kadernota de benodigde uitbreiding van (en tijdelijke) capaciteit? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Uw vraag kunnen wij niet helemaal plaatsen. In de kadernota 2024 is geen voorstel opgenomen 
rondom aanvullende capaciteit binnen het programma Veiligheid & Handhaving. Over de inzet en 
de prioritering van de werkzaamheden van de huidige medewerkers van VVTH gaan wij graag het 
gesprek met u aan op 1 juli a.s. 
 
Daarnaast vraagt u naar het overzicht van de volledige formatie, de taakverdeling hiervan, het 
aantal vacatures en de inzet van tijdelijke capaciteit. Dit betreft informatie die, wellicht meer in 
globale zin, is opgenomen in de paragraaf bedrijfsvoering van de jaarverantwoording 2023 en wordt 
opgenomen in diezelfde paragraaf van de ontwerpbegroting 2025. Indien er vanuit de 
gemeenteraad een behoefte bestaat om het informatieniveau in deze paragraaf meer gedetailleerd 
te laten zijn (ten opzichte van de jaarverantwoording 2023 en de programmabegroting 2024), dan 
kunt u dat als kader meegeven in de raadsvergadering van 1 juli a.s. 
 
Hierbij willen wij u wel verzoeken om aandacht te hebben van de kaderstellende rol van de raad 
en het informatieniveau dat daarbij passend is, in lijn met de afspraken die wij gezamenlijk 
hebben gemaakt in het document “Zo besturen wij in Valkenburg aan de Geul”. 
 

 
VSP.K.10 Vraag: Pagina 10 – Sibbergroeve. 
 
Is het waterschap bereid om mee te betalen aan de consolidatie van de Sibbergroeve? 
 

Beantwoording namens het college 

 

Het Waterschap is geen eigenaar meer van de ingang America tot de Sibbergroeve en dus ook niet 
juridisch aansprakelijk voor de groeve achter de ingang . Het in eigendom overnemen van de 
ingang America door de gemeente geschiedt enkel en alleen op basis van het voordeel van het 
eigen belang van de gemeente (monitoren mijnbouwveiligheid en vleermuisklimaat in het oude 
deel van de Sibbergroeve) ten aanzien van haar eigen eigendom, zijnde het overgrote deel van de 
Sibbergroeve. 
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VSP.K.11 Vraag: Pagina 10 - Groot onderhoud mergelsteilwanden. 
 

a. Is hier geen jaarlijks onderhoudsplan voor? En waarom wordt dit anders niet opgesteld? 
b. Is er subsidie te verkrijgen voor werkzaamheden die de gemeente moet uitvoeren om de 

groeves te beveiligen of te consolideren? 
 

Beantwoording namens het college 

 
a. Jawel, het onderhoud van de mergelsteilwanden is opgenomen in de Beheervisie 2024 - 

2033 Bossen, natuurterreinen en landschapselementen en de Beheerovereenkomst 2024 - 
2033, die wij als gemeente hebben afgesloten met de Bosgroep Zuid Nederland. 

b. Nee, er is geen regeling die voorziet in subsidie ten aanzien van mijnbouwstabiliteit van 
onderaardse mergelgroeven. Het onderhoud aan de mergelsteilwanden wordt structureel 
gesubsidieerd vanuit mitigerende maatregelen Natura2000. 

 

 
VSP.K.12 Vraag: Pagina 13. – onder 4.55.4. m.b.t. openbare bibliotheek. 
 

a. Is het zeker dat de zorgplicht wordt uitgesteld tot 1 januari 2026 en dat wij 2025 als een 
overgangsjaar moeten beschouwen? 

b. Kunnen wij ervan uitgaan dat de SHB in 2025 de subsidie ontvangt die ze in 2024 ontvangen 
hebben en dat er ook een indexering toegepast wordt? 

c. Ons lijkt het vreemd dat het bestuur van de SHB het bijltje zomaar erbij neer kan gooien. 
Zijn zij in deze wel al hun verplichtingen nagekomen. Kunt u ons aangeven wat deze 
verplichtingen dan wel zijn? 

 

Beantwoording namens het college 

 
a. De wetswijziging was oorspronkelijk voorzien voor 1 januari 2025. Gebleken is dat een goede 
invulling meer tijd kost. Op dit moment koerst de wetgever daarom op invoering van de 
wetswijziging, en dus de formele zorgplicht, per 1 januari 2026. 
 
In overheidsberichten is onder andere het volgende te lezen: 
rijksoverheid.nl/onderwerpen/lezen-en-bibliotheken/openbare-bibliotheken   
 
Wettelijke zorgplicht gemeenten voor genoeg volwaardige bibliotheken 
De zorgplicht voor gemeenten en provincies wordt met de wetswijziging in 2026 van kracht. Het 
kabinet wil deze zorgplicht zetten in de Wet stelsel openbare bibliotheekvoorzieningen (Wsob). 
 
b. De hoogte van het bedrag aan subsidie voor het jaar 2025 zal waarschijnlijk niet exact hetzelfde 
zijn als het bedrag dat in 2024 is verleend. De hoogte van de subsidie wordt bepaald a.d.h.v. twee 
componenten, namelijk een bedrag per inwoner en een bedrag ter dekking van de (verwachte) 
huisvestingslasten. Dit op basis van de aangeleverde begroting. Het college heeft op 12 juli 2023 
besloten over de jaren 2024 t/m 2027 een inflatiecorrectie toe te passen van 5 %. 
 
c. De gemeenten onderzoeken momenteel meerdere aspecten waarvan de verantwoordelijkheden 
en verplichtingen van de verschillende partijen er één is. 
 

 
  

https://www.rijksoverheid.nl/onderwerpen/lezen-en-bibliotheken/openbare-bibliotheken
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VSP.K.13 Vraag: Pagina 24/25 – Projectbudget Nieuwe werken en renovatie raadzaal. 
 
Kunt u ons aangeven wanneer deze aanpassingen op zijn vroegst kunnen starten? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De regie voor het uitvoeren van de renovatie aan de raadszaal ligt bij de projectgroep die vanuit 
de gemeenteraad met ondersteuning van de griffie is ingesteld. Dit project wordt niet onder de 
verantwoordelijkheid van het college uitgevoerd. Het is dan ook niet aan het college om antwoord 
te geven op deze vraag. 
 

 
VSP.K.14 Vraag: Pagina 27. Vervallen structurele storting investeringsreserve Kop Cauberg. 
 

a. Aan welke investeringen moeten we hier denken? 
b. Wat is er in het verleden wel met deze investering gedaan? 
c. Is dit bedrag dan bijvoorbeeld niet te gebruiken voor het kuurpark? 

 

Beantwoording namens het college 

 

De investeringsreserve Kop Cauberg is een reserve die vanuit de historie is ontstaan. De toelichting 
op deze besluitvorming is beperkt. Bijvoorbeeld in de (vorige) nota reserves en voorzieningen, die 
op 1 juli 2013 door de gemeenteraad is vastgesteld, stond dit toegelicht met één zin: 
 
Deze reserve wordt ingezet voor de gehele of gedeeltelijke dekking van de (kapitaallasten) van 
investeringen in de infrastructuur op de kop Cauberg (parkeerplaatsen, toegangswegen e.d.). 
 
Deze formulering is herbevestigd in de nota reserves en voorzieningen 2024, zoals de 
gemeenteraad die heeft vastgesteld op 11 december 2023. 
 
In het recente verleden zijn er geen significante uitgaven ten laste van deze investeringsreserve 
gedaan. Deze zijn ook niet voorzien in de toekomst. Om deze reden adviseert het college om de 
structurele storting aan deze reserve vanaf 2024 te laten vervallen. 
 
Daarmee blijft overigens nog steeds de mogelijkheid bestaan om eventuele nieuwe beleidskeuzes 
ten laste te brengen van deze reserve. In het collegevoorstel van de kadernota 2023 werd dit ook 
zo voorgesteld (waarbij de gemeenteraad bij de kadernota een ander besluit heeft genomen ten 
opzichte van het collegevoorstel). Dekking van deze lasten langs een andere weg behoort ook tot 
de mogelijkheden. 
 

 
 
De VSP ziet uw antwoorden met belangstelling tegemoet. 
 
Met vriendelijke groet, 
 
Lloyd Wagemans 
Gertie Silverentand 
Chrétien Jamin 
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Raadsfractie PGP 
 
Technische vragen bij de Kadernota 2024 
 
Vraag: Blz. 5: 4.1.3 Verkeers- en veiligheidsmaatregelen Kerststad “Daarnaast willen wij voor het 
busparkeren een tarief hanteren van € 15,00 op de parkeerterreinen Prinses Margrietlaan en de 
Cauberg.” 
 
PGP.K.01 Welk tarief wordt er bedoeld: is dat € 15,00 per uur of per dag of ... ? 
PGP.K.02 Wat is het beoogde doel van dit voorstel? Is dat alleen om inkomsten te genereren, zo ja; 
wat zijn de te verwachten inkomsten? 
PGP.K.03 Wordt de Odapark parkeerplaats dan nog steeds voor de helft afgezet om buspassagiers in 
en uit te laten stappen? 
PGP.K.04 Kunnen ouders van leerlingen in de kerstperiode rond schooltijden nog gratis 
gebruikmaken van het parkeerterrein aan de Prinses Margrietlaan? 
 

Beantwoording namens het college 

 
1. Er wordt een tarief bedoeld van € 15,00 per dag 
2. De inkomsten zijn bedoeld om de verkeersveiligheid rondom het evenement te verbeteren. 

Iedere bezoeker die naar de kerstmarkt komt met een gemotoriseerd voertuig dient te 
betalen voor parkeren. Om deze lijn door te trekken is ervoor gekozen om dit ook voor 
busparkeren in te voeren. Doel is om tijdig inzichtelijk te hebben hoeveel bussen op een 
dag worden verwacht. Hiermee kan vervolgens dynamisch verkeersmanagement ingezet 
worden door de verkeersaannemer.  

3. Ja, bij het Odapark worden nog steeds de bezoekers uitgelaten en de lege bus dient elders 
te parkeren.  

4. De afspraken rondom de basisschool blijven gehandhaafd. Dit zal ook tijdig met de school 
afgestemd worden. Het is vervolgens aan de school om dit te communiceren richting de 
ouders. 
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Blz.6: Programma Economie en Toerisme. 
 
4.2.3 Verhoging tarieven toeristenbelasting 2025 en inzet middelen 
 
In de jaarverantwoording (p14) staat dat ondernemers akkoord zijn gegaan met een verhoging van 
de toeristenbelasting onder de voorwaarde dat een deel van de inkomsten gereserveerd worden 
voor toeristische-recreatieve ontwikkelingen. 
 
PGP.K.05 In de kadernota staat dat deze verhoging in 2024 ten gunste gebracht wordt van het 
begrotingsresultaat. Is dat conform afspraak? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Zowel bestuurlijk als ambtelijk voeren wij namens de gemeente geregeld overleg met de 
ondernemers uit de toeristische sector. Hierbij is het tarief en de verhoging van de 
toeristenbelasting ook aan de orde geweest. 
 
In formele zin is het niet zo dat de ondernemers akkoord dienen te gaan. Dit is formeel 
voorbehouden aan de gemeenteraad met het vaststellen van de verordening toeristenbelasting.  
 
De opbrengst van de toeristenbelasting is in de basis een algemeen dekkingsmiddel. De 
gemeenteraad heeft met het vaststellen van de kadernota 2023 bepaald dat een gedeelte hiervan 
gereserveerd wordt voor toeristische recreatieve ontwikkelingen, meer specifiek voor de uitvoering 
van de Visie VTE. 
 
In de kadernota 2024 worden andere voorstellen gedaan ten behoeve van de bestemming van de 
hogere baten van de toeristenbelasting. 
 

 
Vanaf 2025 wil de gemeente de meeropbrengst van de tariefstijging koppelen aan het evenement 
Kerststad Valkenburg. Dat is een belangrijk onderdeel van de vrijetijdseconomie in Valkenburg, 
maar ook een afgebakend deel. 
 
PGP.K.06 Is er overleg geweest met ondernemers/BIZ over de keuze om de meeropbrengst op deze 
manier te besteden? 
 
PGP.K.07 Wanneer wordt het merendeel van deze belasting opgehaald? Is dat in de kerstperiode of 
gedurende voorjaar/zomer? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Zoals hierboven aangegeven overleggen wij regelmatig met de ondernemers. De besluitvorming 
over de besteding van de meeropbrengst is formeel wel voorbehouden aan de gemeenteraad. 
 
De kerstperiode (december) en de voorjaars-/zomermaanden (mei, juni, juli en augustus) laten 
vergelijkbare overnachtingencijfers zien: de decembermaand 2023 telde 141.000 overnachtingen 
en de voorjaars-zomermaanden telde gemiddeld per maand 150.000 overnachtingen.  
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Er wordt gesproken over de mogelijkheid van een Kersttrein. 
PGP.K.08 Mocht hier voor gekozen worden, kan dan als voorwaarde opgenomen worden dat deze 
elektrisch rijdt? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Dit is genoemd als een voorbeeld voor de mogelijke bestemming van dit extra bedrag. Gesprekken 
lopen nog hierover met vervoersmaatschappijen. Vanuit Arriva en NS is reeds enorm geïnvesteerd 
in het verduurzamen van het vervoer over het spoor. 
 

 
4.2.4 Koppeling reserve evenementen en uitvoering toeristische visie 
 
Voorstel is om de reserve evenementen breder te gaan inzetten om ook de zaken die betrekking 
hebben op de uitvoering van de toeristische visie hieraan te koppelen. Er is al een flink budget 
beschikbaar voor de uitvoering van de Visie VTE, €275.000,- per jaar. 
PGP.K.09 Als verwacht wordt dat dit niet voldoende is voor de uitvoering van de Visie VTE, wat is 
daar de oorzaak van? Over welke uitgaven hebben we het? 
PGP.K.10 Hoeveel bedraagt de reserve evenementen? 
PGP.K.11 Waar is de reserve evenementen normaliter voor bedoeld? 
PGP.K.12 Is het niet raadzaam om de reserve evenementen te behouden met het oog op stijgende 
kosten van evenementen? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Beantwoording vraag AB.K.04 in lijn met VSP.K.06. Zie ook de beantwoording bij PGP.K.09. 
 
Het Uitvoeringsprogramma Visie VTE volgt na vaststelling van de Visie Vrijetijdseconomie 
Valkenburg aan de Geul. Dit staat gepland voor de raadsvergadering van 7 oktober a.s. Uit dit 
voorstel zal blijken of dit jaarlijkse budget toereikend is. Als dit niet het geval is, zal er via de 
reguliere procedures om aanvullend budget worden gevraagd met bijbehorende dekking. 
Vooralsnog verwachten wij niet dat dit nodig is. 
 
Rekening houdende met de stand per balansdatum 31 december 2023 en de geraamde mutaties 
voor 2024 kent deze reserve een hoogte van € 1.205.000. 
 
Voor de toelichting op het doel van de reserve evenementen verwijzen wij u naar het door de raad 
op 11 december 2023 vastgestelde reserve- en voorzieningenbeleid 2024. 
 
De reserve blijft deze uiteraard beschikbaar voor de dekking van de stijgende kosten van 
evenementen. Hier wordt alleen een doelstelling aan toegevoegd. Het is niet de verwachting dat 
het een significant ten koste gaat van de ander, de beide onderdelen zijn juist complementair aan 
elkaar. 
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Blz.10: Consolidatie tunnel America Sibbe 
“Over de aansprakelijk in de tunnel bestaat geen consensus.” 
PGP.K.13 Wat wordt met deze zin bedoeld? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Hiermee wordt bedoeld dat de aansprakelijkheid juridisch niet duidelijk was en afhankelijk van 
onduidelijke jurisprudentie en wetgeving (Mijnbouwwet). Inmiddels is het m.b.t. de tunnel America 
wel duidelijk, omdat de gemeente de ingang inmiddels in eigendom heeft gekregen. De gemeente 
heeft in het belang van de zorgplicht hiermee voorkomen dat er een lange juridische strijd zou 
ontstaan met als inzet de vermeende aansprakelijkheid. 
 

 
“Hierbij is nog geen rekening gehouden met de verwerving van subsidie(s), waar wij uiteraard op in 
willen zetten.” 
PGP.K.14 Voor welke subsidies (omschrijving + bedrag) zou dit project in aanmerking kunnen 
komen? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De tunnel America zal worden geconsolideerd conform mitigerende maatregelen Natura2000. Het 
herstel van de tunnel is een belangrijke impuls voor de bevordering van de vleermuispopulatie in 
het oude deel van de Sibbergroeve. Omdat de ingrepen de mitigerende maatregelen ten behoeve 
de vleermuispopulatie betreffen wordt een deel van de werkzaamheden gefinancierd met behulp 
van Natura2000 subsidies, die veelal tot 100% vergoed. Concrete bedragen zijn nog niet bekend. 
 

 
Blz. 10: 4.4.2. Veiligstellen ondergrond voetbalveld Berg 
“Wij calculeren de totale investering op een bedrag van € 350.000.” 
PGP.K.15 Wat waren de kosten van het aanleggen van dit voetbalveld? 
PGP.K.16 Zouden deze werkzaamheden van 350.000 euro ook moeten plaatsvinden als er niet 
gevoetbald zou worden? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De gemeenteraad heeft op 18 mei 2015 besloten om een investeringskrediet beschikbaar te stellen 
van € 885.000 ten behoeve van de aanleg van twee kunstgrasvoetbalvelden (gecombineerd met een 
aantal andere werkzaamheden). Over de uitvoering en de kosten hiervan is uw raad in die periode 
geïnformeerd. 
 
Het consolideren van de ondergrond was een vergunningsvoorwaarde voor de aanleg en gebruik van 
het kunstgrasveld. De verplichting tot consolideren is afhankelijk van het gebruik van de 
bovengrond. 
 

 
Blz. 10: 4.4.3 Consolidatie talud Lokerstraat en herstel historische mergelmuur 
 
“Vanuit de gemeenteraad is de vraag gesteld of de mergelmuur langs het talud in de Lokerstraat in 
Sibbe als zijnde lokaal cultureel erfgoed door restauratie kan worden behouden. De muur heeft op 
dit moment geen monumentale status.” 
PGP.K.17 Op basis waarvan wordt deze talud met mergelmuur in Sibbe uitgekozen om in te 
investeren? Er zijn er veel meer in onze gemeente. Graag een toelichting. 
PGP.K.18 Wat is het ambtelijke advies aangaande het toekennen van een monumentale status aan 
de desbetreffende mergelmuur in de Lokerstraat? 
PGP.K.19 Hoe hoog worden de kosten geschat voor maatregelen die door het ecologisch 
adviesbureau worden voorgesteld teneinde te kunnen voldoen aan de vereisten vanuit Natura2000? 
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Beantwoording namens het college 

 

De staat van de mergelmuur langs het talud is deplorabel slecht. Vanuit de taak veilig gebruik van 
de weg is het nodig de situatie te herstellen. Het is een holle smalle weg en herstel van een 
keerconstructie (vanuit de historie bij voorkeur met mergelstenenaanzicht) is nodig. De Lokerstraat 
betreft de oude karrenweg vanuit de Sibbergroeve naar het plateau en is exemplarisch voor dit 
soort wegen rondom Valkenburg, vertelt een verhaal en is uniek in zijn soort. 
 
De mergelmuur zal niet worden aangewezen tot monument, maar krijgt in het nieuwe 
Omgevingsplan de status van ‘beeldbepalend object’. Tot uiterlijk 2032 heeft de muur geen 
formele status. 
 
De raming van de mitigerende maatregelen bedraagt € 6.000 tot € 8.000. 
 

 
Blz. 13: 4.5.4 Kwartiermaker openbare bibliotheek 
“De samenwerkende gemeenten Vaals, Valkenburg aan de Geul en Eijsden-Margraten een traject 
gestart om zich in samenwerking met de Stichting Heuvelland Bibliotheken voor te bereiden op deze 
zorgplicht.[...] Vanwege de complexiteit gezocht naar een externe kwartiermaker die zowel de 
gemeenten als de bibliotheek hierin mee kan nemen en begeleiden. Voor de inhuur van de externe 
kwartiermaker is een budget benodigd van € 30.000.” 
 
PGP.K.20 Is deze kwartiermaker alleen werkzaam voor Valkenburg aan de Geul of is het budget van 
€30.000 de som van een verdeelsleutel over de samenwerkende gemeenten? Indien het laatste; 
welke verdeelsleutel is hierbij toegepast? En welke invloed heeft het opstappen van het huidige 
bestuur op dit proces en de kosten? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Beantwoording vraag AB.K.12 in lijn met PGP.K.20 en VVD.K.24. 
 
De kwartiermaker is werkzaam voor alle 3 de gemeenten en voor nu is € 30.000 het bedrag dat 
geldt voor Valkenburg aan de Geul. De kwartiermaker heeft een voorstel per gemeente gedaan.  
 
Het inhuren van de kwartiermaker staat los van het opstappen van het bestuur van Stichting 
Heuvelland Bibliotheken. De opdracht van de kwartiermaker blijft ongewijzigd. De keuze van het 
bestuur heeft mogelijk wel gevolgen voor de complexiteit van het traject en daarmee voor de te 
volgen aanpak en kosten van de kwartiermaker. Zodra wij hier meer inzicht in hebben zullen wij 
uw raad hierover informeren. 
 
Ter achtergrond van de inhuur van de externe kwartiermaker: in aanloop naar de zorgplicht die in 
eerste instantie in zou gaan per 1 januari 2025, is de gemeente Valkenburg aan de Geul in 2023 
reeds een traject gestart samen met de andere twee gemeenten (Vaals en Eijsden-Margraten) om 
zich voor te bereiden op deze zorgplicht. Uit dit traject is een adviesrapport gevolgd met 
aanbevelingen. Om deze aanbevelingen in samenwerking tussen de drie gemeenten en de 
bibliotheek tot uitvoer te brengen, is er gezocht naar een kwartiermaker. Deze kwartiermaker zal 
ervoor zorgdragen dat de aanbevelingen die gedaan zijn in het adviesrapport opgevolgd worden. 
Op die manier kunnen wij als gemeenten ons goed voorbereiden op wat er vanaf de ingang van de 
zorgplicht van ons verwacht wordt. 
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Blz. 19: 4.7.3 Aanpak hotspots waterproblematiek 
 
“Dit betreft kleine ad hoc ingrepen in de omgeving, waarmee de overlast kan worden beperkt. Wij 
stellen voor om hiervoor in de jaren 2024, 2025 en 2026 een bedrag van € 60.000 op te nemen.” 
PGP.K.21 Aan wat voor ad hoc ingrepen en locaties moeten we hier denken? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Dit zijn ingrepen in de openbare ruimte om de gevolgschade van hoosbuien mede te beperken. 
Hierbij kan men denken aan het ophogen van trottoirs, aanpassen van afstroomrichtingen in 
verharding, het toepassen van een extra rooster of zandvang etc.  
 

 
Blz. 20: 4.8.2 Ontwikkeling energiekosten 
“Per saldo kunnen wij de totale elektriciteitskosten in 2024 ramen op 65% van de feitelijke kosten 
van 2023. Voor de totale gaskosten is dat 70%.” 
Fijn dat de energiekosten zijn gedaald. Gezien de verduurzamingsmaatregelen die genomen zijn 
willen wij graag weten of: 
PGP.K.22 De daling van energiekosten alleen toe te kennen is aan de gedaalde leveringstarieven of 
is het energieverbruik ook afgenomen? 
PGP.K.23 Gelieve een overzicht van het energie- en gasverbruik over de afgelopen 5 jaar te delen. 
 

Beantwoording namens het college 

 
Het leveringstarief zoals dat wordt gehanteerd door de leverancier (binnen de contractuele 
afspraken hierover) staat los van de verduurzamingsmaatregelen zoals wij die zelf genomen 
hebben. 
 
Met betrekking tot uw vraag over het energie- en gasverbruik over de afgelopen 5 jaar, deze 
informatie is niet op te leveren binnen de gestelde termijn van beantwoording van deze vragen. 
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Blz. 21: 4.8.6 Mutaties Sociaal Domein. 
 
PGP.K.24 Is er een overzicht van deze vrijgevallen gelabelde bedragen? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Het bedrag van € 772.000 is als volgt opgebouwd: 
 

Reservering onderzoek Valkenburg-pas (kadernota 2021) 8.000  

Reservering versterking omgevingsveiligheid 9.000  

Reservering afrekening geestelijke gezondheidszorg 9.011  

Overheveling restantbudget krimpgelden 16.926  

Reservering gelden inburgering en integratie 19.127  

Reservering brede aanpak dak- en thuisloosheid 2022 32.000  

Reservering budget dienstverlening aanpak schulden 2023 32.000  

Reservering project vroegsignalering schuldhulpverlening 35.295  

Reservering gelden schulden en armoede 49.000  

Restantbudget nieuwe impulsen uitstroom naar werk 49.154  

Reservering uitvoeringskosten WI 2022 49.310  

Restantbudget armoedebestrijding 2022 49.456  

Reservering energietoeslag 2022 67.990  

Reservering bijdrage Kredietbank 2022 75.761  

Reservering resterende GIDS gelden 262.793  

Afrondingsverschillen / diverse kleine posten 7.177 
 
Deze bedragen waren gespecificeerd opgenomen (gelabeld) binnen de reserve sociaal domein en 
het bedrag blijft ook beschikbaar binnen de reserve sociaal domein (zonder verdere labeling), met 
die kanttekening dat de gemeenteraad een plafondbedrag heeft ingesteld voor de hoogte van deze 
reserve. 
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Raadsfractie VVD 
 
Technische vragen bij de Kadernota 2024 
 
KADERNOTA 2024 
Vragen en opmerkingen Kadernota 2024 Valkenburg a/d Geul 
 
4.1 Programma Veiligheid, Toezicht en Handhaving 
 
4.1.2. Cameratoezicht  
Onderhoudscontract camera’s: 
VVD.K.01 Om hoeveel camera’s gaat het? 
VVD.K.02 Welk bedrijf doet dit/gaat dit doen?  
VVD.K.03 €15k per jaar: Vraag: Graag een kostenspecificatie. 
 

Beantwoording namens het college 

 
Het onderhoudscontract omvat 44 camera’s. Het onderhoud is belegd bij een gerenommeerd 
bedrijf dat in vele gemeenten, waaronder ook grote zoals Heerlen, werkzaam is. 
 
De specificatie van de kosten is als volgt opgebouwd (waarbij rekening is gehouden met indexatie 
in de komende jaren): 
 

 
 

 
Inzet mobiele camera’s: 
€15k per jaar.  
VVD.K.04 Graag een kostenspecificatie. 
 

Beantwoording namens het college 

 
Om de mobiele camera’s te kunnen gebruiken, dient ons data-abonnement verhoogd te worden. 
Naar verwachting zal de inzet van de mobiele camera’s bij maximaal gebruik ongeveer 1TB per 
maand beslaan, hetgeen neerkomt op een verhoging van ca. € 12.000 tot € 15.000 per jaar 
(afhankelijk van de inzet). Dit bedrag is zo geraamd door onze provider. 
 

 
4.1.4 Ophoging budget zorg- en veiligheidshuis 
VVD.K.05 Waarom wordt de ophoging van het budget ten laste van de taakstelling sociaal domein 
verantwoord? 
VVD.K.06 Graag een kostenspecificatie van het totale bedrag van €34k 
VVD.K.07 Wat is de toename van het aantal casussen in totaal en procentueel? 
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Beantwoording namens het college 

 
Beantwoording vraag AB.K.03 cf. VVD.K.07. 
 
Sinds de invoering van de drie decentralisaties maakt dit onderdeel uit van het sociaal domein, 
vandaar de relatie met de taakstelling. 
 
Het bedrag van € 34.000 betreft de kosten die wij in dit kader betalen aan de gemeente 
Maastricht, waar de uitvoering is belegd. 
 
Er is landelijk en ook regionaal een toename van het aantal personen met verward. Dit leidt ook 
tot een toename van het aantal Zorg- en Veiligheidshuis casussen. In 2022 waren er 5 casussen, in 
2023 waren er 6 casussen. Op dit moment zitten we op 7 casussen in 2024. De afgesproken 
berekeningsmethodiek van de bijdrage (gebaseerd op het aantal inwoners per gemeente en de 
daadwerkelijke inzet) is niet veranderd. 
 

 
4.2 Programma Economie en Toerisme 
Het valt ons op dat voor dit taakveld géén uitbreiding van fte’s wordt gevraagd, terwijl dit bij de 
andere taakvelden wel wordt voorgesteld. 
VVD.K.08 Graag een toelichting. 
 

Beantwoording namens het college 

 
Uw Raad heeft reeds ingestemd met het uitbreiden van de formatie met betrekking tot de Adviseur 

Ondernemers (vanuit pilot Ondernemersdesk). Deze vacature wordt binnen korte termijn ingevuld. 

Gelijktijdig met deze invulling en het vertrek van een van onze beleidsmedewerkers heeft er ook 

een herverdeling van taken plaatsgevonden binnen de gemeentelijke organisatie waarmee er 

aanvullend reeds wat extra capaciteit vrijgespeeld is voor Economie en Toerisme. 

 

Daarnaast wordt momenteel de laatste hand gelegd aan de visie VTE en vervolgens het 

bijbehorende actieprogramma. Dit geldt eveneens wat betreft het Evenementenbeleid. Van daaruit 

wordt inzichtelijk gemaakt of de huidige capaciteit daarmee voldoende is om deze nog vast te 

stellen ambities ook waar te kunnen maken. Zo niet, dan ontvangt uw Raad op dat moment een 

onderbouwd voorstel. 

 

Aanvullend is op 17 juni jl. een eerste sessie met uw Raad geweest inzake Structuurversterking 

Economie. Op basis van de ontvangen input en de gemaakte analyse volgt er een projectenbrief 

met een voorstel voor een vervolgaanpak en daarvoor benodigde middelen (incl. capaciteit). 

 

 
4.3 Programma Verkeer, Volkshuisvesting en Ruimtelijke Ordening 
 
4.3.1 Exploitatiekosten kasteel Oost 
VVD.K.09 Uit welke reserve kunnen de jaarlijkse exploitatiekosten van kasteel Oost vrijvallen ten 
gunste van de exploitatie? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De jaarlijkse exploitatiekosten vallen niet vrij uit een reserve. Deze waren structureel opgenomen 
in de exploitatiebegroting, zoals toegelicht op pagina 141 van de programmabegroting 2021 (onder 
het kopje tijdelijke leegstand gemeentelijke gebouwen). Met de verkoop van dit pand vervallen 
ook deze jaarlijkse exploitatiekosten. 
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4.3.2 Taakstelling openbare ruimte 
VVD.K.10 Waarom worden de kostenstijgingen aangemerkt als taakstelling? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De portefeuillehouder heeft deze werkwijze mondeling toegelicht in de raadscommissie Fysiek 
Domein van 16 januari 2024 (onder agendapunt 12.d t/m 12.g). Hierbij is eveneens verwezen naar 
de toelichting zoals opgenomen in Raadsinformatiebulletin nr. 23.77 van 13 december 2023. 
 
In het najaar van 2023 werden wij geconfronteerd met onvoorziene kostenstijgingen, deels 
veroorzaakt door prijsstijgingen, deels door areaaluitbreidingen. In lijn met de vastgestelde 
begrotingskaders is eerst binnen het programma gezocht naar mogelijkheden om deze 
kostenstijgingen te dekken. Dit is deels gelukt. Het resterende gedeelte waarvoor geen dekking is 
gevonden is nu opgenomen in de kadernota, zoals aangekondigd op 16 januari jl. 
 

 
4.3.5. Beheer onderhoud gemeentelijk vastgoed 
 
VVD.K.11 Is het opheffen van de voorziening groot onderhoud gemeentelijke gebouwen en het 
hiervoor instellen van een bestemmingsreserve groot onderhoud gemeentelijke gebouwen niet in 
strijd met de verslagleggingsregels BBV? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Nee, dit is juist in lijn met de verslaggevingsvoorschriften van het Besluit Begroting- en 
Verantwoording. Dit is ook getoetst door en bevestigd door onze externe accountant, zoals 
toegelicht op pagina 14 van het accountantsverslag bij de jaarrekeningcontrole 2023. 
 
Ambtelijk en bestuurlijk hebben wij reeds bij het opstellen van de jaarverantwoording 
geconstateerd dat er onvoldoende grondslag was om een voorziening in stand te houden op de 
balans per 31 december 2023. Aanvullend is deze werkwijze door de accountant getoetst, waarbij 
er dus overeenstemming was over de gekozen lijn met betrekking tot de voorziening. 
 
Het vormen van een bestemmingsreserve is op grond van het BBV voorbehouden aan de 
gemeenteraad. 
 

 
VVD.K.12 Graag een overzicht met alle gemeentelijke gebouwen die het betreft.  
 

Beantwoording namens het college 

 
Dit betreft de volgende gebouwen: 
 
Afscheidskapel Berg en Terblijt  
Schaftlokaal Begraafplaats Cauberg 
Berkelpoort 
Bibliotheek Valkenburg 
Café de Blokbreker  
Sporthal de Bosdries 
Brandweerkazerne  
Gemeentegrot (inclusief kassagebouw, toilet en 
magazijn) 
Gemeentehuis  
Gemeentelager 
Bijgebouw de Beemde 

 
 
 
Geulpoort 
Grendelpoort 
Monument Cauberg  
MIK Broekhem  
Museum  
Openluchttheater  
Parkeergarage aan de kei 
Scouting Berg en Terblijt 
Sjaloensmolen  
Welzijnscentrum Berg en Terblijt  
Woonwagen locaties (Lange akker, Heekerbeek) 
6 woningen Casimir Ubaghslaan 
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VVD.K.13 Men is met de gemeente in gesprek om de verlichting in Parkeergarage de Kei te 
vervangen door LED. Het onderzoek daaromtrent duurt al zes maanden. Is voor deze vervanging een 
budget nodig of betreft dit het onderhoudsbudget? 
VVD.K.14 Is er een budget om laadpalen in de parkeergarage aan de Kei te realiseren? 
VVD.K.15 Wordt er gekeken naar de mogelijkheid van zonnepanelen op het dak van aan de Kei? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De vervanging van de verlichting in de parkeergarage wordt gekoppeld aan de vaststelling van de 
nieuwe meerjaren onderhoudsplanningen (MJOP's). Hier wordt ook het budget geborgd. 
 
Voor het bijplaatsen van laadpalen in de parkeergarage is geen budget beschikbaar. 
 
Momenteel liggen er geen zonnepanelen op het dak van de parkeergarage. De ‘verledding’ van de 
parkeergarage wordt eerst uitgevoerd om te zien wat de piekbelasting gedurende de dag is na 
verduurzaming. Zo wordt de opwek van de (eventueel te plaatsen) zonnepanelen ook direct 
gebruikt en niet teruggeleverd aan het al overbelaste elektriciteitsnet. 
 

 
4.3.6 Sloop oude schoollocatie 
VVD.K.16 Welke locaties worden hier bedoeld? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Beantwoording vraag VSP.K.08 in lijn met VVD.K.16. 
 
Het betreft de locatie aan de Keelstraat, alwaar het voormalige Stella Maris was gevestigd en de 
locatie aan de Bosstraat, alwaar de voormalige basisschool St. Joseph, die is gefuseerd met 
basisschool de Plenkert, was gevestigd. Inmiddels loopt de aanbestedingsprocedure voor de 
‘voorbereiding sloop schoollocaties’. Later in het jaar zal de aanbesteding voor de feitelijke sloop 
in gang worden gezet. De kosten voor de voorbereiding en/of feitelijke sloop zijn zodoende (nog) 
niet inzichtelijk. 
 
Met betrekking tot de schoollocaties Vilt en Houthem zijn er afspraken met de corporaties dat de 
terreinen in huidige staat worden overgedragen en de sloop door deze partijen wordt uitgevoerd. 
 

 
4.3.7 Uitvoeren actieprogramma woon(zorg)visie 
2e alinea: 
“Voor de verdere uitvoering van het actieprogramma woon(zorg)visie is het voorstel om een 
aanvullend werkbudget ter beschikking te stellen van € 190.000 in 2025 en een gelijk bedrag in 
2027.” 
VVD.K.17 Is er in 2026 geen werkbudget? Of geldt dit voor 2 jaren beiden (tm 2028)?  
 
Ad 4. Laatste zin: 
“De kosten bedragen € 50.000 in 2024 en € 50.000 in 2025, waarbij wordt voorgesteld om dit bedrag 
zowel in 2024 als in 2025 te onttrekken uit de bestemmingsreserve opvang ontheemden.” 
VVD.K.18 2024 is een half jaar: waarom in 2024 een 2x zo hoog bedrag als in 2025? 
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Beantwoording namens het college 

 
Het budget geldt inderdaad voor meerdere jaren. Het gedeelte dat in 2025 niet wordt besteed zal, 
in lijn met de vastgestelde kaders, als incidenteel projectbudget worden doorgeschoven naar 2026. 
Idem voor 2027 en 2028. 
 
De verwachting is dat per het moment van het (tijdelijk) aantrekken van een projectleider 
‘vastgoed opvanglocaties’ deze gelijk aan de slag moet/kan met de voorgestane werkzaamheden. 
De eerste periode, najaar 2024, is de verwachting dat de opdracht intensieve(re) inzet zal vergen. 
Na deze eerste periode zal het werk meer geleidelijk plaatsvinden en doorlopen. 
 

 
4.4 Programma Sport, Cultuur en Recreatie 
VVD.K.19 Het valt ons op dat het Openluchttheater en het Museum Valkenburg niet meer staan 
opgenomen in de kadernota. Waarom niet? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De subsidie voor het jaar 2024 aan zowel het Openluchttheater als het Museum Valkenburg is 
verleend. Aangezien er geen wijzigingen zijn t.o.v. van vorig jaar, staan deze niet expliciet 
benoemd in de kadernota 2024. Dit was in de kadernota van 2023 overigens ook al het geval. 
 

 
4.4.8 Renovatie Sporthal de Bosdries 
VVD.K.20 Graag een specificatie van de kosten van 2 miljoen. 
 

Beantwoording namens het college 

 
Onderstaande kosten zijn indicatieve kosten die mede gebaseerd zijn op een raming die is 
opgesteld door een extern bureau. De definitieve specifieke kostenraming volgt in september. 
Overigens is de BTW voor sporthallen kostenverhogend, deze dient dus meegenomen te worden in 
de raming (in afwijking van wat gebruikelijk is binnen de gemeente). 
 
Bouwkosten:                                                            € 950.000 
Verduurzame vervangen technische installaties:        € 200.000 
Vernieuwend vervangen technische rand installaties: €  70.000 
Vernieuwen sportvloer:                                             €  60.000 
Advies en project kosten:                                          €  88.000 
Project ondersteuning voorbereidingsfase:                 €  30.000 
Project ondersteuning uitvoeringsfase:                      €  30.000 
Inrichting:                                                                €  40.000 
Herstel inrichting buiten terrein:                               €  20.000 
Onvoorzien:                                                             € 125.000 
 
Totaal excl. 21% BTW:                                            € 1.613.000 
BTW 21%:                                                              €    338.730  
Totaal incl. 21% BTW:                                            € 1.951.730  
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VVD.K.21 Wordt de Bosdries nog uit de Exploitatiemaatschappij Polfermolen BV onttrokken? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Op dit moment is het nog onzeker op welke wijze de exploitatie van sporthal De Bosdries in de 
toekomst vormgegeven zal worden. 
 

 
4.4.10 Uitvoeringskosten vergroening pleinen 
VVD.K.22 Kan er een uitvoeringsplan worden toegevoegd als onderbouwing van de kosten? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Op 5 februari 2024 is uw Raad geïnformeerd over de inhoud van plannen en heeft u ingestemd met 

de nadere uitwerking en het aanbestedingsgereed maken. De nu in de kadernota opgenomen 

bedragen zijn de geraamde uitvoerings- en structurele onderhoudskosten die volgen uit deze 

nadere technische uitwerking van de aan u eerder gepresenteerde ontwerpen. 

 

 
4.5 Programma Onderwijs 
4.5.1 Kosten leerlingenvervoer 
VVD.K.23 Graag een kostenspecificatie van de ophoging van € 99.000,-- tot € 107.000,-- 
 

Beantwoording namens het college 

 
We zijn bij de prognose van kosten leerlingenvervoer uitgegaan van gemiddelde kosten van de 
afgelopen perioden (1 perioden = 4 weken) ad € 33.190, een schooljaar heeft 40 weken. Voor de 
prognose 2024 is dit bedrag vermenigvuldigd met 10 voor het hele schooljaar wat resulteert in 
€ 331.900. De jaren erna is rekening gehouden met een indexatie van 2,5%. De ophoging is 
hieronder schematisch weergegeven: 
 

Bedragen x € 1.000 Bedrag 2024 Bedrag 2025 Bedrag 2026 Bedrag 2027 

Prognose  332 K 340 K 349 K 357 K 

Primitieve begroting  233 K 238 K 244 K 251 K 

Ophoging kadernota 2024 99 K 102 K 104 K 107 K 
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4.5.4 Kwartiermaker openbare bibliotheek 
VVD.K.24 verandert er door de recente ontwikkelingen iets in deze aanpak? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Beantwoording vraag AB.K.12 in lijn met PGP.K.20 en VVD.K.24. 
 
Het inhuren van de kwartiermaker staat los van het opstappen van het bestuur van Stichting 
Heuvelland Bibliotheken. De opdracht van de kwartiermaker blijft ongewijzigd. De keuze van het 
bestuur heeft mogelijk wel gevolgen voor de complexiteit van het traject en daarmee voor de te 
volgen aanpak en kosten van de kwartiermaker. Zodra wij hier meer inzicht in hebben zullen wij 
uw raad hierover informeren. 
 
Ter achtergrond van de inhuur van de externe kwartiermaker: in aanloop naar de zorgplicht die in 
eerste instantie in zou gaan per 1 januari 2025, is de gemeente Valkenburg aan de Geul in 2023 
reeds een traject gestart samen met de andere twee gemeenten (Vaals en Eijsden-Margraten) om 
zich voor te bereiden op deze zorgplicht. Uit dit traject is een adviesrapport gevolgd met 
aanbevelingen. Om deze aanbevelingen in samenwerking tussen de drie gemeenten en de 
bibliotheek tot uitvoer te brengen, is er gezocht naar een kwartiermaker. Deze kwartiermaker zal 
ervoor zorgdragen dat de aanbevelingen die gedaan zijn in het adviesrapport opgevolgd worden. 
Op die manier kunnen wij als gemeenten ons goed voorbereiden op wat er vanaf de ingang van de 
zorgplicht van ons verwacht wordt. 
 

 
4.6 Programma Sociaal Domein 
 
4.6.3 Onderzoek verhoging inkomensgrenzen minimaregelingen 
Telkens wordt als uitgangspunt 130% cq. 140% genomen. Stapeling van toeslagen veroorzaakt 
verschillen voor mensen, die 140%-160% inkomen genieten. Neemt het college bij de beoordeling 
van de 130% mee hoeveel toeslagen de aanvrager inmiddels geniet en wat aldus zijn totale inkomen 
incl. toeslagen en kwijtscheldingen etc. is? Bijv. hoger dan 160% voor inkomen inclusief reeds 
ontvangen toeslagen/kwijtscheldingen/etc. komt niet in aanmerking voor een volgende 
toeslag/regeling. 
Op deze manier kun je uiteindelijk ervoor zorgen dat de onderkant kan worden uitgebreid voor 
mensen met een klein inkomen/AOW en klein pensioen, door ophoging tot bijv. 150%. 
VVD.K.25 Graag een reactie van het college. 
 

Beantwoording namens het college 

 
Met het onderzoek aangaande het verruimen van inkomensgrenzen willen we de inkomenseffecten 
van het lokale beleid voor verschillende huishoudtypen met inkomens van 100%, 110%, 120%,130% 
en 140% van het wettelijk sociaal minimum inzichtelijk maken. De inkomsten bestaan uit de netto-
inkomsten inclusief vakantietoeslag en diverse lokale/landelijke bijdragen (te denken valt 
bijvoorbeeld aan de huurtoeslag, zorgtoeslag, combinatietoeslag, tegemoetkoming premie 
aanvullende zorgverzekering, bijdrage Jeugdfonds Sport & Cultuur et cetera). Daarnaast wordt 
rekening gehouden met de uitgaven, zoals vaste lasten en reserveringsuitgaven. Het budget dat 
vervolgens overblijft is vrij besteedbaar. Op basis van de bevindingen van het onderzoek kan 
vervolgens door uw raad een keuze gemaakt worden ten aanzien van het al dan niet verruimen van 
de inkomensgrenzen. 
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4.6.8 Ontwikkelen nieuw beleid gemeenschapshuizen 
VVD.K.26 Wat is nu precies de aanleiding geweest voor het ontwikkelen van nieuw beleid voor de 
gemeenschapshuizen? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Het voornemen tot het opstellen van een nieuw beleid voor gemeenschapshuizen en 
gemeenschapsvoorzieningen is opgenomen in het coalitieakkoord 2022 – 2026 “Valkenburg aan de 
Geul veert op”. 
 
De gemeente heeft geen wettelijke taak bij het in stand houden van gemeenschapshuizen. 
Maatschappelijk heeft de gemeente echter wel een rol en de gemeenschapshuizen leveren op 
verschillende manieren een bijdrage aan het sociaal domein. Het huidige beleid op het gebied van 
gemeenschapshuizen dateert uit 2018. Dit beleid geeft echter geen duidelijkheid over wat de rol 
van de gemeente exact inhoudt en ook is niet duidelijk wat de verantwoordelijkheid is van de 
Stichtingen die de gemeenschapshuizen beheren en exploiteren. Wij hebben op dit moment geen of 
weinig instrumenten om financiële aanvragen van Stichtingen te toetsen aan beleid. Ook zijn er 
weinig tot geen mogelijkheden om differentiatie toe te passen en om te sturen op de gewenste 
ontwikkeling van de gemeenschapshuizen. 
 

 
4.7 Programma Volksgezondheid en Milieu 
4.7.1 Tarieven afvalstoffenheffing en rioolheffing vanaf 2025 
VVD.K.27 Waarom worden de kosten van BTW niet meer meegenomen in de doorbelasting in de 
tarieven voor afvalstoffen- en rioolheffing (p.17)? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Zowel in de programmabegroting 2023 (pagina 9 en 10) als in de programmabegroting 2024 
(pagina 7) is een passage opgenomen rondom de stijgende kosten van de afvalstoffenheffing. Een 
van de (financiële) maatregelen om een verdere aanvullende stijging van het tarief van de 
afvalstoffenheffing te voorkomen is door kritisch te kijken naar welke componenten zijn 
opgenomen in de kostendekkendheid. De component BTW maakte hier een groot onderdeel van uit. 
Financieel technisch gaat het om een verschuiving tussen de lokale heffingen met gebonden 
besteding (zoals toegelicht in de paragraaf lokale heffingen van de programmabegroting) naar de 
algemene middelen. 
 
Dit voorstel is geïnitieerd vanuit de afvalstoffenheffing. Het consequent toepassen van deze 
voorgestelde nieuwe lijn maakt dat de rioolheffing op dezelfde wijze wordt behandeld. 
 
Overigens hebben we hiermee niet kunnen voorkomen dat het tarief van de afvalstoffenheffing 
verhoogd dient te worden in 2025. Dit is het gevolg van inhoudelijke kostenstijgingen op dit 
taakveld. Zonder het toepassen van deze maatregel was de benodigde verhoging van het tarief 
echter nog hoger geweest. 
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Onder de kop: Voorstel dekking 
Het is vreemd dat belastingen uit andere bronnen (toeristenbelasting en forenzenbelasting) worden 
vermengd met dit onderwerp. 
 
VVD.K.28 Waarom is hier voor gekozen?  
 

Beantwoording namens het college 

 
Met de voorgestelde maatregelen wilt het college een vergelijkbare belastingdruk tot stand 
brengen tussen de inwoners van onze gemeente en de toeristische bezoekers van onze gemeente 
(inclusief eigenaren van een tweede woning). Voorzieningen voor deze bezitters worden ook niet 
gecompenseerd via het gemeentefonds (via de maatstaf aantal inwoners van de gemeente). 
 
Dit sluit aan op de profijtgedachte, zoals toegelicht in de raadsnota Implementatie en vaststellen 
Verordening Forensenbelasting 2025. Dit stuk is te raadplegen op de agenda van de raadscommissie 
AZM d.d. 24 juni 2024. 
 

 
4.7.3 Aanpak hotspots waterproblematiek 
VVD.K.29 Welke zijn deze hotspots. Wanneer worden deze hotspots aangepakt? Graag een 
prioriteringslijst en tijdspad. 
VVD.K.30 Betreft het alleen wateroverlast hotspots of ook hotspots nav rioleringsproblematiek? Ook 
hier graag een overzicht met prioriteringslijst en tijdspad. 
 

Beantwoording namens het college 

 
Momenteel zijn er circa 15 locaties in beeld op basis van de meldingen. De belangrijkste locaties 
zijn (in niet geprioriteerde volgorde en niet limitatief) Neerhem / Napoleonsstraat / Parallelweg / 
Lindenstraat / Op den Dries / Vroenhof / Op de Bies. Alle locaties zijn in onderzoek en afhankelijk 
van de mogelijkheden worden maatregelen getroffen. Bij de ene locatie is dat eenvoudiger dan bij 
de andere. 
 
Dit budget is bedoeld voor wateroverlast als gevolg van hoosbuien. In beginsel bevindt de 
problematiek zich niet in het rioolstelsel omdat dit conform beleid zou moeten zijn aangelegd. 
Echter dit moet per situatie ook blijken uit onderzoek. Indien er meer aan de hand blijkt te zijn zal 
dit een separaat voorstel worden voor aanpassing tenzij het tijdig mee kan liften met een 
onderhoudsprogramma vanuit het waterprogramma. 
 

 
4.7.5 Aanpassen buffer omgeving Berg. 
Er is nu geen kostenraming ingevuld. Het college wil in overleg treden met de raad over het nut, de 
noodzaak en daarmee de prioritering van deze aanpassing. 
VVD.K.31 Waarom is hier geen (voorlopig) bedrag voor geraamd?  
 

Beantwoording namens het college 

 
Een oplossingsrichting was in onderzoek en daarmee ook de kostenraming. Gezien de 
prioriteitenstelling is dit, in afwachting van het overleg met uw raad, on hold gezet. 
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4.8 Programma Algemeen, bestuur en ondersteuning en overhead 
4.8.2  Ontwikkeling energiekosten 
In het overzicht bijstellingen wordt gesproken van een positief resultaat in 2024. 
Ervan uitgaande dat positieve resultaten met het -/- teken worden weergeven is er over 2024 
sprake van een negatief resultaat en is er over de jaren 2025, 2026 en 2027 sprake van een positief 
resultaat. Ook in de samenvatting op pag.30 staat dit dan waarschijnlijk verkeerd?  
VVD.K.32 Vraag 32: Graag uitleg. 
 

Beantwoording namens het college 

 
De +/+ en -/- tekens in de tabel op pagina 20 zijn inderdaad omgedraaid ten opzichte van de 
weergave in de tabel op pagina 30. Inhoudelijk wordt echter hetzelfde bedoeld en staat in het 
beide tabellen correct. 
 
In 2024 is er sprake van een daling van de kosten (ten opzichte van het eerder geraamde budget), 
vanaf 2025 is er sprake van een stijging van de kosten. 
 

 
4.8.8  Automatisering en informatiebeveiliging 
 
VVD.K.33 Wordt er binnen het kader van het strategisch informatiebeleidsplan gelet op de ICT-
risico’s en problematische arbeidsmarkt nog gekeken naar mogelijke toekomstige outsourcing van 
de complete automatisering en informatiebeveiliging? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Het strategisch informatiebeleidsplan geeft in samenhang een visie en strategie op de 
doorontwikkeling van de ICT, applicaties, informatiemanagement om richting te geven aan de 
ontwikkeling van de informatievoorziening, de bedrijfsvoering en dienstverlening. Het mogelijk 
(geheel of gedeeltelijk) outsourcen van ICT is een optie die daarbij wordt overwogen en heeft 
daarmee invloed op de inhoud van het informatiebeleidsplan. 
 

 
VVD.K.34 Valt binnen de uitbreiding van de software ook de aanmaak van iBabs-accounts voor de 
burgerraadsleden? 
Zo ja, wanneer wordt dit gerealiseerd? 
Zo nee, waarom niet? En kunnen wij dit op korte termijn tegemoet zien? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De keuze om de burgerraadsleden al dan niet gebruik te laten maken van iBabs is niet aan het 
college. Indien deze wens vanuit de raad bestaat, dan kunnen wij ons voorstellen dat een dergelijk 
verzoek via de griffie bij de ambtelijke organisatie wordt neergelegd. 
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4.8.14 Renovatie raadszaal 
VVD.K.35 Wanneer start deze renovatie en wanneer zal deze renovatie afgerond zijn? 
VVD.K.36 Wat zijn de vereisten voor de alternatieve locatie? 
VVD.K.37 Is er onderzocht of er een samenwerking met Heuvelland Vandaag kan plaatsvinden voor 
de uitzending van de commissie- en raadsvergaderingen? Zo nee, waarom niet? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De regie voor het uitvoeren van de renovatie aan de raadszaal ligt bij de projectgroep die vanuit 
de gemeenteraad met ondersteuning van de griffie is ingesteld. Dit project wordt niet onder de 
verantwoordelijkheid van het college uitgevoerd. Het is dan ook niet aan het college om antwoord 
te geven op deze vraag. 
 

 
4.8.16 Inzet post onvoorzien t.b.v. wateroverlast mei 2024 
VVD.K.38 Waarom is er niet voor gekozen deze post in te zetten c.q. vast te stellen als de omvang 
en beschikking van de gelden inzichtelijk is? De post is gecreëerd vanuit de overstroming in 2021 en 
zou hier eerder moeten worden aangewend voor bijv. herstel van voetpaden en losliggende 
stoepstenen. 
 

Beantwoording namens het college 

 
De financiële afwikkeling van de overstroming van de Geul in 2021 staat, in ieder geval in 
begrotingstechnische zin, geheel los van de financiële gevolgen van de wateroverlast in mei 2024. 
De post onvoorzien was ook voor de watersnood van 2021 reeds opgenomen in de gemeentelijke 
begroting. 
 
De koppeling die u hier legt tussen de beide dossiers kunnen wij niet helemaal volgen. Indien u hier 
verdere duidelijkheid over wenst verzoeken wij u om deze vraag in te brengen in de 
raadsvergadering van 1 juli a.s. 
 

 
Algemeen 
Voorheen bestond de Personeelsvereniging Dersaborg. Deze is helaas opgeheven. Deze 
personeelsvereniging zorgde voor onderlinge verbinding, niet in de laatste plaats omdat alle 
(oud)ambtenaren, (oud)raadsleden en (oud)collegeleden lid konden worden. 
In het kader van de onderlinge binding te versterken en ook met Berenschot in gedachte is onze 
VVD.K.39 Is er een mogelijkheid om de Personeelsvereniging Dersaborg weer op te richten?  
 

Beantwoording namens het college 

 
De oprichting van een personeelsvereniging is niet aan het college (en ook niet aan de directie en 
het managementteam van de ambtelijke organisatie). Het initiatief voor het oprichten van een 
personeelsvereniging dient vanuit het personeel zelf te komen. Indien een dergelijk initiatief wordt 
opgestart is het college altijd bereidt om te bekijken of welke wijze dit kan worden ondersteund.  
De werknemers organiseren organisatiebrede personeelsactiviteiten onder de naam ConnectCie. 
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Pag. 31 Totaal begrotingsruimte 
 
VVD.K.40 Kunt u de aansluiting laten zien tussen het met betrekking tot de regel begrotingsruimte 
vóór verwerking kadernota genoemde bedrag voor 2024 ter hoogte van € 957 en het bedrag in de 
conceptbegroting 2024 op pagina 101 genoemde bedrag ter hoogte van € 1.447 ? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Deze aansluiting is opgenomen in de tabel in de bijlage bij de kadernota 2024. Inhoudelijk gaat het 
om de begrotingswijzigingen, zoals toegelicht bovenaan pagina 3 van de kadernota. 
 
In de primaire begroting 2024 is het resultaat voor de jaarschijf 2024 geraamd op € 1.447.000 
voordelig resultaat (begrotingswijzing 2024 nr. 0) (Het exacte bedrag is € 1.446.818). In de 
besluitvorming op 7 november 2023 is de PM-post voor de griffie ingevuld voor een bedrag van 
€ 135.000 (in 2024) ten laste van het resultaat (begrotingswijziging 2024 nr. 1 / BW2024-01). 
 
Na het opstellen van de ontwerpbegroting 2024 zijn er nog een aantal raadsbesluiten genomen die 
een resultaateffect hebben in 2024 (en derhalve ook als begrotingswijziging zijn verwerkt): 
BW2024-02: Waterprogramma 2024 t/m 2027 (€ 13.852 ten laste van het resultaat 2024); 
BW2024-04: Aanwijzing lokale publieke media-instelling (€ 5.000 ten laste van het resultaat 2024); 
BW2024-05: Tarievenbesluiten 2024 gemeentelijke belastingen (€ 2.000 voordelig); 
BW2024-11: Speelruimteplan 2024 t/m 2028 (€ 93.750 ten laste van het resultaat 2024); 
BW2024-12 Woonzorgvisie 2024 t/m 2028 (€ 75.000 ten laste van het resultaat 2024) 
 
Het subtotaal van begrotingswijzigingen 1, 2, 4, 5, 11 en 12 bedraagt € 320.602 ten laste van het 
resultaat 2024. € 1.446.818 -/- € 320.602 is € 1.126.216 voordelig resultaat. Dit bedrag sluit aan op 
de 2e kolom op de tabel (op pagina 1) van de bijlage bij de kadernota 2024. 
 
De bijstelling van de begroting 2024, zoals toegelicht in deze bijlage, heeft een resultaateffect van 
€ 169.241 ten laste van het resultaat 2024. 
 
€ 1.126.616 -/- € 169.241 = € 956.975 = afgerond € 957.000. Hiermee is de aansluiting gelegd. 
 
Nb. In de nummering van de begrotingswijzigingen n.a.v. raadsbesluiten ontbreken een aantal 
nummers. Dit betreft begrotingswijzigingen die geen resultaateffect hebben in 2024: 

• BW2024-03: Beleidsplan onderwijsachterstandenbeleid; 

• BW2024-06: Verwerving etappe Tour de France Femmes 2024; 

• BW2024-07: Parkeerbeleidsplan 2024 t/m 2028; 

• BW2024-08: Aanleg (overloop) parkeerplaats Nieuweweg; 

• BW2024-09: Onttrekking aan de openbaarheid Wilhelminatorenvoetpad; 

• BW2024-10: Quickscan vergroenen 5 pleinen; 

• BW2024-13: Beleidsplan armoede, schuldhulpverlening en vroegsignalering. 
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Meicirculaire 2024 
Wij ontdekten een verschil in de interpretatie van het voorspelde ravijnjaar 2026, de meicirculaire 
2024 en het hoofdlijnen akkoord van de nieuwe regering, tussen de diverse aanpalende gemeenten. 
Valkenburg aan de Geul en Meerssen zien op grond van de beschikbare info en persberichten geen 
problemen in de voorspelde korting op de uitkeringen uit het gemeentefonds vanaf 2026. 
Beekdaelen gaat er van uit dat die kortingen worden doorgezet en gaan dus in de kadernota al uit 
van significante bezuinigingen in de meerjarenbegroting. 
 
VVD.K.41Vraag 41: waarom is gekozen voor deze insteek in Valkenburg aan de Geul? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De gemeente Valkenburg aan de Geul heeft een gunstige financiële uitgangspositie. Zowel in de 
goede reservepositie als in de inkomsten uit het toerisme onderscheiden wij ons in positieve zin 
ten opzichte van andere gemeenten. Dit is ook zichtbaar in de financiële benchmark Nederlandse 
gemeenten, zoals dat al een aantal jaren door BDO wordt gepubliceerd. In de categorie gemeenten 
tot 25.000 inwoners staan wij in 2024 op nr. 1 in de rangschikking. 
 
Overigens erkennen wij wel dat de financiële situatie voor veel andere Nederlandse gemeenten 
zorgelijk is en steunen wij landelijke initiatieven die hier een antwoord op moeten geven. Dat laat 
echter onverlet dat deze zorgen in onze gemeente veel beperkter zijn. Voor deze kadernota zien 
wij derhalve geen noodzaak tot het nemen van bezuinigingsmaatregelen, maar geven we juist 
ruimte aan de ambities van onze gemeente. 
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Raadsfractie CDA 
 
Technische vragen bij de Kadernota 2024 
 
Vragen n.a.v. kadernota 2024 
Blz.  2 en 26 
Post onvoorzien 
4.8.16 Inzet post onvoorzien t.b.v. wateroverlast mei 2024 
 
CDA.K.01 Is het mogelijk de gemeenteraad vooraf te informeren over een voornemen om de post 
onvoorzien in te zetten? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Indien het college, binnen de kaders zoals deze door de raad zijn gesteld en worden verduidelijkt 
op pagina 2 van de kadernota 2024, de post onvoorzien inzet, zal de gemeenteraad bij de eerste 
toepasselijke gelegenheid (bijvoorbeeld een commissievergadering of een raadsvergadering) 
hierover worden geïnformeerd. De portefeuillehouder heeft deze handelswijze ook toegepast in de 
raadscommissie Fysiek Domein van 14 mei jl. 
 

 
Blz. 5 Ophoging bijdrage Veiligheidsregio Zuid-Limburg (VRZL) 
 
CDA.K.02 Behoorlijke kostenstijging. Kan er meer duiding gegeven worden aan waar die 
kostenstijging uit bestaat? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Deze kostenstijgingen volgen uit de programmabegroting 2025 van de VRZL, zoals toegelicht in het 
raadsvoorstel zienswijze begroting 2025 (raadsvergadering van 3 juni 2024, agendapunt B.17). 
 

 
Onderhoudscontract camera’s 
CDA.K.03 Komen deze camera’s uit China? 
CDA.K.04 Wat waren de aanschafkosten en welke afschrijvingstermijn wordt gehanteerd? 
CDA.K.05 Waarom is bij aanschaf geen onderhoudscontact afgesloten?  
CDA.K.06 Wordt er in zijn algemeenheid gewerkt met Total Cost of Ownership?  
 
Inzet mobiele camera’s (niet van Chinese makelij vlgs. burgemeester in cie AZM  
CDA.K.07 Wat zijn de kosten voor data opslag van de vaste camera’s? 
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Beantwoording namens het college 

 
Wij hebben op dit moment nog 8 Chinese camera’s; Er ligt een offerte om deze te vervangen 
(binnen bestaand budget). 
 
De historische uitgaven rondom de aanschafkosten zijn verdeeld over verschillende jaarschijven, 
waarbij iedere jaarschijf weer invloed heeft op de afschrijving. In het algemeen volgen we de 
afschrijvingstermijnen zoals de gemeenteraad kaderstellend heeft vastgesteld in de financiële 
verordening. 
 
In 2021 is het camerasysteem gemitigeerd naar een andere contractpartij, inclusief alle software. 
Destijds is hiervoor een minimaal onderhoudscontract afgesloten (SMA). Dit voldoet echter niet aan 
de behoefte. Door een breder onderhoudscontract af te sluiten zijn diverse zaken zoals reparaties 
e.d. gedekt, biedt dit meer zekerheid en kunnen we bij storingen direct worden geholpen. 
 
De term “Total Cost of Ownership” is wellicht gebruikelijk binnen het bedrijfsleven, maar is geen 
term wordt gehanteerd binnen de dagelijkse bedrijfsvoering van de gemeente. 
 
Naar verwachting zal de inzet van de mobiele camera’s bij maximaal gebruik ongeveer 1TB per 
maand beslaan, hetgeen neerkomt op een verhoging van ca. € 12.000 tot € 15.000 per jaar 
(afhankelijk van de inzet). Dit bedrag is geraamd door onze provider. 
 

 
Verkeers- en veiligheidsmaatregelen Kerststad 
 
CDA.K.08 Bij 4.1.3 wordt gesproken over extra maatregelen die € 57.000 kosten. Op pag. 6 wordt in 
4.2.3 gesproken over € 67.000. In Paragraaf 7 Financiën staat € 67.000. Wij nemen aan dat dit het 
juiste bedrag is. 
 

Beantwoording namens het college 

 
Beide bedragen zijn correct. Op pagina 5 onder 4.1.3. staan twee verschillende voorstellen 
opgenomen, voor € 57.000 en voor € 10.000. Dit telt samen op tot het bedrag van € 67.000 zoals 
dat staat opgenomen op pagina 6 en in paragraaf 7. 
 

 
Blz. 6 4.2.3 Verhoging tarieven toeristenbelasting 2025 en inzet middelen 
 
CDA.K.09 Waarom wordt voorgesteld alle meeropbrengsten te koppelen aan het evenement 
kerststad? 
CDA.K.10 Wat is de grens m.b.t. bezoekers van kerststad? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De evenementen tijdens de kerstperiode zijn van wezenlijk belang voor onze lokale economie. 

Vanuit de evaluatie van het afgelopen jaar en de gewenste kwalitatieve verbetering van het 

product kerststad (in lijn met de concept visie VTE) stellen wij voor om aanvullende budgetten ter 

beschikking te stellen voor Kerststad. Wij vinden het verantwoord om deze kosten grotendeels te 

dekken uit extra inkomsten die wij ontvangen vanuit onze overnachtende bezoekers. 

 
Grens bezoekers Kerststad: Als deze vraag bedoeld is als in hoeverre wij wensen te sturen op een 
maximum aantal bezoekers dat wij acceptabel achtten, dan is het nieuw op te stellen 
evenementenbeleid de plek om daarover met elkaar in gesprek te gaan. 
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CDA.K.11 Welke middelen zijn er van andere evenementen gedurende het gehele jaar: bijv.                   
Alltagsmenschen, Bokkemert etc.? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Er is binnen de meerjarenbegroting een jaarlijks budget beschikbaar voor evenementen. Uw Raad 
wordt jaarlijks over de besteding geïnformeerd, zie voor 2024 het raadsinformatiebulletin 24.13 
inzake Nota Budget Evenementennota 2024. 
 

 
Blz. 7 4.3.1 Verkoopopbrengst en exploitatiekosten Kasteel Oost 
 
CDA.K.12 Hoeveel exploitatiekosten vallen nog vrij in 2024 gezien de verkoop van Kasteel Oost? 
CDA.K.13 De verkoopprijs was 975.000 euro. Waar zijn die overige 30.000 euro naartoe gegaan? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De exploitatiepost van Kasteel Oost in de begroting 2024 kent dit moment (18 juni) een positief 

saldo van € 35.262. Hierbij dient nog een voorbehoud te worden gemaakt voor eventuele 

administratieve verschuivingen of eindafrekeningen van bijvoorbeeld energie. 

 

De bruto verkoopopbrengst is € 975.000. Hier is conform besluit de makelaarscourtage voor de 

makelaar à € 29.493,75 op in mindering gebracht, dit betreft dus verkoopkosten ten laste van de 

bruto-opbrengst. De reservemutatie is afgerond op € 1.000, cf. de uitgangspunten in het reserve- 

en voorzieningenbeleid. 

 

 
4.3.3 Wegenonderhoud en uitbreiding formatie wegen 
 
Momenteel wordt gebruik gemaakt van inhuur van externen om het toezicht op ons regulier 
onderhoudswerk en het werk van derden uit te voeren. 
 
CDA.K.14 Welke kosten zijn hiermee gemoeid? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De kosten voor inhuur toezicht civiel bedroegen in een jaar circa € 68.000. Dit was voor gemiddeld 

2 dagen in de week. Voor de continuïteit en kwaliteit is structurele formatie nodig.  

 

 
4.3.4 Waarschuwingsborden en wegwijzers 
 
CDA.K.15 Wat is de levensduur van biobased borden t.o.v. traditionele RVV bebording? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De levensduur van biobased bebording is beginsel gegarandeerd voor 20 jaar. Voordeel van 
Biobased is tevens ook dat er nieuwe folies opgeplakt kunnen worden wanneer het retro 
reflecterend verdwenen is. Er kunnen minimaal 4x nieuwe folies op de biobased verkeersborden 
geplakt worden. Hierdoor kan de levensduur van biobased bebording verviervoudigd worden. 
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Blz. 8 4.3.5 Beheer en onderhoud gemeentelijk vastgoed 
 
CDA.K.16 Welke voorzieningen (ook in €) zijn vervallen? 
CDA.K.17 Waarom is niet tijdig een MJOP opgesteld? 
CDA.K.18 Hebben wij m.b.t. ons eigendom (gronden en gebouwen) inzicht in onze stille reserves?  
 

Beantwoording namens het college 

 
De specificatie van de vervallen voorzieningen is opgenomen in de jaarverantwoording. In het 
raadsvoorstel tot vaststelling van de jaarverantwoording zijn deze bedragen ook expliciet 
opgenomen in het voorstel tot resultaatbestemming. 
 
Er zijn tijdig nieuwe MJOP's opgesteld, echter zijn deze nog niet volledig genoeg om voor te leggen 
aan de raad. Dit heeft met name te maken met de vraag in hoeverre budget dat in het verleden 
niet is uitgegeven te vertalen is in onderhoud dat in het verleden niet is uitgevoerd en daarmee 
verwerkt dient te worden in deze nieuwe MJOP’s. 
 
Vanuit onze verslaggevingsvoorschriften werken wij op basis van historische aanschafwaarden, 
verminderd met afschrijvingen (en eventuele bijdragen van derden). Dit vertaalt zich in de 
boekwaarde, die in de jaarrekening zichtbaar is in de toelichting op de materiele vaste activa. 
 
Het eventuele verschil tussen de boekwaarde en de marktwaarde van gemeentelijke eigendommen, 
dat de grondslag zou kunnen vormen voor eventuele stille reserves, maakt geen onderdeel uit van 
de gemeentelijke financiële administratie, begroting of jaarverantwoording. 
 

 
4.3.6 Sloop oude schoollocaties 
 
CDA.K.19 Om hoeveel geld gaat het in totaal als wordt gesproken over de krimpgelden uit 2021, 
2022 en 2023? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De regeling was oorspronkelijk bedoeld voor de periode 2016 – 2020 en is nadien verlengd voor de 
periode 2021 en 2022. De gelden uit deze periode zijn ingezet voor het thema 'leegstand 
maatschappelijk vastgoed'. De gelden ontvangen uit de twee jaren verlenging zijn geoormerkt voor 
de sloopopgaves 'maatschappelijk vastgoed’, meer concreet de oude schoollocaties. Over de 
verlenging voor 2021 bedraagt het ontvangen bedrag € 67.203,00 (ontvangen in 2022), over 2022 
€ 76.469,00 (ontvangen in 2023). 
 

 
4.3.7 Uitvoeren actieprogramma woon(zorg)visie 
 
1. een medewerker/regisseur versnelling woningbouwplannen (vooralsnog tijdelijk); Deze richt zich 
op versnelling van permanente woningbouwlocaties (o.a. kansenkaart wonen, schoollocaties). In 
december 2022 heeft de gemeenteraad besloten om een bedrag van € 210.000 beschikbaar te 
stellen middels een onttrekking uit de algemene dekkingsreserve voor het aantrekken van een 
projectleider woningbouwrealisatie. Deze middelen zijn nog niet ingezet en dus beschikbaar voor 
het invullen van de functie van de medewerker versnelling woningbouwplannen. 
 
CDA.K.20 Wat betekent het inzetten van een medewerker/regisseur versnelling 
woningbouwplannen voor het aantrekken van een projectleider woningbouwrealisatie?  
 
4. een projectleider vastgoed opvanglocaties en transitie niet-vitale hotels (tijdelijk). 
 
CDA.K.21 Zijn de functies onder 1 en 4 te combineren?  
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Beantwoording namens het college 

 
De functie ‘medewerker versnelling woningbouwplannen’ betreft dezelfde functie als de 
‘projectleider woningbouwrealisaties’. We hebben voor een andere naam gekozen omdat deze 
medewerker zich ook inhoudelijk met zaken gaat bezighouden en niet enkel zal functioneren als 
projectleider. Deze nieuwe naam dekt de lading beter. 
 
Gelet op de gewenste snelheid om resultaten te bereiken, de diversiteit aan opdrachten die er ligt 
en daarnaast kijkende naar de noodzakelijke competenties voor de verschillende onderdelen, 
verwachten wij niet dat dit gecombineerd kan worden.  
 
Daar waar blijkt in de selectieprocedure dat wij zaken slim kunnen combineren (en daarmee kosten 
kunnen besparen), zullen wij dat zeker niet nalaten. 
 

 
Blz.11  4.4.5 Groot onderhoud mergelsteilwanden 
 
CDA.K.22 Wanneer komen de natuurlijke grazers? De gemeenteraad zou betrokken worden bij het 
startschot van het ‘project’ rondom de natuurlijke grazers, hoe staat het hiermee? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De grazers komen in het najaar van 2024.  

 

Door het zeer groeizame weer en het vele onderhoudswerk wat aannemers daardoor hebben, is het 

moeilijk om een aannemer te vinden die op korte termijn tijd heeft voor het plaatsen van de 

rasters. Zoals de planning nu uitziet komen in september de rasters, gevolgd door de grazers. Uw 

raad zal t.z.t. worden uitgenodigd bij het startmoment. 

 

 
4.4.6 Groenonderhoud gemeentelijke bomen 
 
CDA.K.23 Hoeveel gemeentelijke bomen zijn er? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Op dit moment zijn er 6.010 bomen die vallen onder het beheer en onderhoud van de gemeente. 
 

 
4.4.8 Renovatie sporthal de Bosdries 
 
CDA.K.24 Waarom is gekozen voor een afschrijvingstermijn van 15 jaar? En wanneer is voorzien in 
de start van het project, ook in relatie tot het dossier Polfermolen? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Start project renovatie Sporthal de Bosdries staat gepland voor zomer 2025. 
 
De afschrijvingstermijn van 15 jaar volgt uit de financiële verordening (art. 9 lid 2c), zoals 
vastgesteld door de gemeenteraad. 
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4.4.9 Bouwhistorisch onderzoek Grotestraat Centrum 31/35 
Daarnaast ligt er een verzoek van het bestuur van het museum dat door ons als eigenaar van het 
gebouw beoordeeld dient te worden. 
 
CDA.K.25 Welk verzoek is er gedaan? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Het museum heeft aangegeven en het verzoek gedaan om gezamenlijk op te trekken inzake 
bouwkundige en technische aanpassingen binnen het gebouw. Deze aanpassingen zijn enerzijds 
nodig ten aanzien van het beheer en onderhoud en anderzijds voor het museum belangrijk om 
bijvoorbeeld de museumstatus te behouden. Omdat het gebouw een rijksmonument is, is het 
vertrekpunt om tot een plan van aanpak te komen een bouwhistorisch onderzoek noodzakelijk.  
 

 
Algemene vraag m.b.t. onderhoudskosten 
 
CDA.K.26 Zijn er onderhoudskosten beschikbaar voor de vijvers die afgelopen zijn schoongemaakt? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De onderhoudskosten aangaande de werkzaamheden die tot nu zijn uitgevoerd aan de vijvers 
Halderpark en Mauritiussingel bedragen in totaal (afgerond) € 81.500 excl. btw.  
 
Dit betreffen de kosten voor het volledig opschonen van de vijver Halderpark (uitgevoerd en 
afgerond in 1 fase), het opschonen en afronden van fase 1 vijver Mauritiussingel (fase 2 volgt in 
oktober 2024), het herstellen van de bronpomp in het Halderpark en de noodzakelijke ecologische 
begeleiding gedurende de uitvoering van de werkzaamheden. Binnen afzienbare tijd wordt de 
bestaande propeller / beluchter teruggeplaatst, alsook een tweetal nieuwe fonteinen. Dit helpt 
naar verwachting ook in de bestrijding van eendenkroos. De kosten voor de fonteinen bedragen 
(afgerond) € 10.000 excl. btw. 
 

 
Blz. 12 
4.4.10 Uitvoeringskosten vergroening pleinenplan 
 
CDA.K.27 Is in het plangebied Kerkplein/Ljubljanaplein ook het gebied (straten) tussen de twee 
desbetreffende pleinen meegenomen? Zo ook de Hoogbeek en deel Graafstraat? 
 

Beantwoording namens het college 

 
In deze kadernota is de kostenraming van het Kerkplein en Ljubljanaplein opgenomen.  
 
Op verzoek van uw Raad is ook een kostenraming gemaakt voor het vernieuwen van de 
voetgangersverbinding (trottoirs) tussen de 2 pleinen. De kosten voor het vernieuwen van de 
trottoirs bedraagt € 105.900 (excl. btw). Inhoudelijk heeft het de voorkeur om deze 
werkzaamheden uit te voeren op het moment dat de Tolhuisstraat aan groot onderhoud toe is, 
zodat dan ook een integraal ontwerp gemaakt kan worden (van gevel tot gevel) en dit dan 
gecombineerd uit te voeren en werk met werk te maken. Hetzelfde geldt voor de Hoogbeek en 
deel Graafstraat. Vanuit de huidige onderhoudstoestand is er geen aanleiding dit nu vervroegd op 
te pakken. In deze kadernota zijn de aanvullende kosten voor het vernieuwen van de trottoirs 
daarom niet opgenomen. Onze excuses dat dit niet nader onderbouwd in het voorstel van de 
kadernota is opgenomen. Mocht uw Raad alsnog de reconstructie van het trottoir in het pleinenplan 
willen meenemen, dan dient er aanvullend budget te worden vrijgespeeld hiervoor. 
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Algemene opmerking: 
Wij zien maar één opmerking wat betreft het binnenhalen van subsidies, daar waar het gaat over 
consolidatie tunnel America Sibbe. Wordt er ook bij andere projecten een uitgebreide check 
gedaan? 
 
CDA.K.28 Is het een idee (deels politieke vraag) om bij alle projecten uit de kadernota (en de 
daarop volgende begroting) een uitgebreide subsidiecheck te laten verrichten? 
 

Beantwoording namens het college 

 
In aanvulling op de beantwoording van soortgelijke vragen bij eerdere P&C momenten: 
 
Subsidiemogelijkheden worden verkend bij de start van nieuwe projecten. De verkenning wordt 
gedaan door de betreffende beleidsmedewerker.  
 

 
Blz. 13 4.5.2 Nieuwbouw en herinrichting Samenwerkend Kindcentrum Berg 
 
CDA.K.29 Gezien de voorgestelde storting investeringsreserve huisvesting onderwijs van € 2196 lijkt 
er een voorstel voor een forse kredietverhoging aan te komen. Er is blijkbaar al meer duidelijkheid. 
Waarom wachten met het voorstel voor kredietverhoging tot december 2024? Graag meer info 
d.m.v. een waarschuwing.  
 

Beantwoording namens het college 

 
Uw vraagstelling suggereert dat deze beide dossiers verband houden met elkaar. Dat is niet het 
geval. 
 
De voorgestelde storting van € 2.196.000 heeft uitsluitend te maken met de mutaties die volgen uit 
de watersnoodramp van 2021. Voor de inhoudelijke toelichting verwijzen wij u naar de raadsnota 
afwikkeling en opheffen reserve watersnoodramp (geagendeerd voor de raadscommissie AZM van 
24 juni 2024). 
 
Dit staat geheel los van een eventuele kredietverhoging voor SKC Berg. Wel is het zo dat er 
kostenstijgingen voor dit project te verwachten zijn. Dit staat ook toegelicht in de passage in de 
kadernota waar u naar verwijst. 
 

 
4.5.4 Kwartiermaker openbare bibliotheek 
 
CDA.K.30 Brengt elke deelnemende gemeente € 30.000 voor de externe kwartiermaker in? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De kwartiermaker heeft voor alle 3 de gemeenten een apart voorstel gemaakt, afhankelijk van de 
situatie en dus de vraag per gemeente. Zie voor een verdere toelichting het antwoord op de 
vergelijkbare vraag van de PGP (PGP.K.20). 
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Blz. 14 4.6.2 Beweegvoorzieningen voor jongeren en ouderen 
In 2020 is de ‘Beweegroute Geulpark’ gerealiseerd 
 
CDA.K.31 Wordt er gebruik gemaakt van deze beweegroute? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Van onze sportconsulenten van bureau Negen hebben we te horen gekregen dat zowel jongeren als 
ouderen gebruik maken van de ‘Beweegroute Geulpark’. Bovendien 'promoten’ de sportconsulenten 
de ‘Beweegroute Geulpark’ onder diverse organisaties en inwoners.  
 

 
Blz. 15 4.6.5 Verhoging tarief huishoudelijke hulp 
 
Voor 2024 betekent dit een ophoging van € 175.000 oplopend tot € 188.000 in 2027 
 
CDA.K.32 Is het mogelijk dat de gemeente Valkenburg overweegt een was- en strijkservice in te 
voeren? Deze wint aan populariteit onder gemeenten.  Inwoners die een nieuwe indicatie voor hulp 
bij het huishouden krijgen, kunnen gebruik maken van de was- en strijkservice. Dit verlaagt de druk 
op hulp vanuit de Wet maatschappelijke ondersteuning (Wmo). Deze service wordt uitgevoerd door 
mensen met een afstand tot de arbeidsmarkt. Doel is het verbeteren van de zelfredzaamheid onder 
inwoners, het betaalbaar houden van zorg binnen de Wmo en het creëren van banen binnen de 
Participatiewet. 
 

Beantwoording namens het college 

 
Binnen het project herijking huishoudelijke hulp wordt in het najaar onderzoek gedaan naar was- 
en strijkzorg. Hierbij worden ook externe partijen betrokken zoals MTB en Envida. Het is ons 
streven om ook de voorwaarden van de was- en strijkservice aan de raad ter besluitvorming voor te 
leggen (in het vierde kwartaal van 2024). Het gaat hier dan o.a. om toegangscriteria, klantbijdrage 
en regels rondom financiële tegemoetkoming bij klanten die gebruik maken van de was- en 
strijkservice.  
 

 
Blz. 21 4.8.5 Vrijval bestemmingsreserve watersnoodramp 
 
CDA.K.33 Toch graag een toelichting over de vrijval van € 3.670k en de stortingen in de algemene 
reserve en investeringsreserve huisvesting onderwijs. 
 

Beantwoording namens het college 

 
De gevraagde inhoudelijke toelichting staat opgenomen in de raadsnota afwikkeling en opheffen 
reserve watersnoodramp. Op de agenda van de raadscommissie AZM van 24 juni 2024 staat dit 
voorstel opgenomen als agendapunt 7. 
 

 
4.8.8 Automatisering en informatiebeveiliging 
Dit alles wordt verwoord in een informatiebeleidsplan. Behalve dat een informatiebeleidsplan een 
onmisbaar instrument is om samen met de organisatie strategische koersen te bepalen en afspraken 
vast te leggen, wordt in diverse regelgevingen (waaronder de accountantscontrole, Baseline 
Informatiebeveiliging Overheid en de ENSIA-audits) het informatiebeleidsplan als verplicht aanwezig 
instrument aangemerkt. 
 
CDA.K.34 De gemeente Valkenburg beschikt nog steeds niet over een informatiebeleidsplan. In de 
commissie AZM in maart is aangegeven dat het de planning is in december een 
informatiebeleidsplan plan aan te leveren. Wordt deze planning gehaald? 
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Beantwoording namens het college 

 
Wij gaan er nog steeds van uit dat het informatiebeleidsplan inderdaad eind 2024 gereed zal zijn. 
In juli wordt in samenwerking met een externe organisatie een traject gestart om hier op een 
gedegen manier gevolg aan te geven. 
 

 
Blz. 22 SIEM/SOC (wettelijke verplichting) 
CDA.K.35 Graag toelichten wat deze proactieve bewaker doet 
CDA.K.36 Hebben wij een information security officer? 
 

Beantwoording namens het college 

 
SIEM staat voor security Information & Event Management en SOC voor Security Operations Center. 
De combinatie van deze twee draagt ertoe bij dat computerdreigingen zoals hackingpogingen of 
malware beter worden gemonitord en ook in kaart worden gebracht. Kortom het helpt overheden 
om digitaal weerbaar te worden. 
 
De werkzaamheden van de Ciso (Chief Information Security Officer) zijn structureel binnen de 
organisatie belegd als onderdeel van het takenpakket van een van de medewerkers. 
 

 
Advies ICT beheer (noodzakelijk met het oog op de continuïteit) 
In totaliteit ramen wij de benodigde middelen voor de informatiehuishouding op € 135.000 in 2024. 
Vanaf 2025 is hiermee een bedrag gemoeid van € 55.000 
CDA.K.37 Graag een nadere specificatie hoe deze bedragen tot stand zijn gekomen.  
 

Beantwoording namens het college 

 
Deze bedragen komen voort uit een inventarisatie van acties die noodzakelijk zijn om de 
informatiehuishouding en beveiliging op orde te krijgen. Hierbij kan gedacht worden aan 
ondersteuning bij een informatiebeleidsplan, applicatielandschap in beeld, bewustwording 
informatiebeveiliging, advies ICT beheer en beveiliging. 
 

 
Blz. 23 4.8.9 Uitbreiding formatie juridische advisering 
CDA.K.38 Wat is de huidige formatie (in FTE) van de juridische concernstaf? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De huidige formatie van de juridische concernstaf bedraagt 1.62 fte. 
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Blz. 24 4.8.12 Bijstelling personeelsbegroting inclusief cao 
CDA.K.39 welke consequenties en autonome ontwikkelingen? 
CDA.K.40 secundaire arbeidsvoorwaarden: zoals opgenomen in de tekst lijken die niet onder de cao 
te vallen, maar zijn aanvullende afspraken door de werkgever. Welke afspraken betreft dit?   
 

Beantwoording namens het college 

 
Dit betreft de CAO loonsverhoging. Met autonome ontwikkelingen bedoelen we ontwikkelingen 
waartoe op landelijk niveau wordt besloten en die als gevolg daarvan tot een kostenstijging leiden 
voor onze gemeente, bijvoorbeeld een bijstelling van het werkgeversgedeelte van de 
pensioenpremies. 
 
De secundaire arbeidsvoorwaarden betreffen afspraken op het gebied van: Vergoeding woon-
werkverkeer en parkeren,  de aanschaf van een fiets, fietsverzekering en fietsaccessoires, de 
inrichting van een thuiswerkplek en/of verduurzaming woning, een sportabonnement.  
 

 
Blz. 25 4.8.14 
CDA.K.41 De kosten van 50.000 euro voor het in gebruik nemen van een alternatieve locatie 
gedurende de renovatie van de raadszaal, vinden wij buitengewoon veel geld? Kunt u dit bedrag 
nader specificeren?  
 

Beantwoording namens het college 

 
De regie voor het uitvoeren van de renovatie aan de raadszaal ligt bij de projectgroep die vanuit 
de gemeenteraad met ondersteuning van de griffie is ingesteld. Dit project wordt niet onder de 
verantwoordelijkheid van het college uitgevoerd. Het is dan ook niet aan het college om antwoord 
te geven op deze vraag. 
 
Om een volledig financieel beeld te kunnen geven in de kadernota is wel vanuit deze projectgroep 
opgehaald wat de verwachte kosten zijn. Dit geldt zowel voor de investeringskosten als voor de 
kosten van de alternatieve locatie. 
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Technische vragen bij de Jaarverantwoording 2023 

 
 

Raadsfractie Algemeen Belang (AB) 
 
Technische vragen bij de Jaarverantwoording 2023 
 
 
De raadsfractie Algemeen Belang heeft geen technische vragen ingediend bij de Jaarverantwoording 
2023. 
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Raadsfractie Valkenburgse Senioren Partij (VSP) 
 
Technische vragen bij de Jaarverantwoording 2023 

16-6-2024 
 
Technische vragen inzake Jaarrekening 2023 
 
Geacht college van B&W, de VSP heeft de navolgende vragen: 
 
VSP.J.01 Pagina 10. 
Bij de Realisatie 2023 van de post ‘Openbare orde en veiligheid’ zien we dat deze veel minder is 
dan de ‘Begroting’. Kunt u de redenen aangeven waaraan dit ligt? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De post ‘openbare orde en veiligheid’ behelst met name budgetten die bedoeld zijn voor de 

projectmatige aanpak van thema's binnen het taakgebied openbare orde en veiligheid. Door het 

gegeven dat er maar 1 fte OOV was de afgelopen jaren, is hier onvoldoende ruimte voor geweest. 

De OOV’er was met name belast met het inspelen op de actualiteit. Door de komst van een tweede 

fte op OOV sinds mei jl. kunnen taken worden verdeeld waardoor ook meer projectmatig gewerkt 

kan gaan worden. 

 

 
VSP.J.02 Pagina 12. 
Wanneer kunnen we de plaatsing van de ‘Geldmaat’ verwachten? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Naar verwachting wordt deze medio juli 2024 geplaatst. 
 

 
VSP.J.03 Wanneer moet er voor de nieuwe BIZ gestemd worden door de ondernemers? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Uiterlijk eind dit jaar (2024). 
 

 
VSP.J.04 Pagina 15 Economie en Toerisme 
Onder het kopje – wat heeft dat gekost – zien wij onder 2.2 Parkeren een behoorlijk verschil tussen 
begroting 2023 en realisatie 2023. Graag een toelichting op dit verschil. 
 

Beantwoording namens het college 

 
Het verschil tussen begroting en realisatie bedraagt per saldo € 709.000. Hiervan heeft een bedrag 

van € 692.000 betrekking op de vrijval van de onderhoudsvoorziening ondergrondse parkeergarage. 
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VSP.J.05 Onder 3.3 Bedrijvenloket en bedrijfsregelingen een verschil in begroting en realisatie 
2023. Graag een toelichting op dit verschil. Daarnaast willen wij graag weten wat wij hier exact 
onder moeten verstaan. 
 

Beantwoording namens het college 

 
Zie bladzijde 125 van de jaarverantwoording voor de toelichting op deze afwijking. 
 

 
VSP.J.06 Pagina 19. 
Wanneer komt Gebiedsontwikkeling Valkenburg West in de raad? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De kwartiermakers Valkenburg-West ronden het ambitiedocument op korte termijn af. Daarna 
wordt er op basis van dit stuk een voorstel voor een vervolg gemaakt. Na het zomerreces van 2024 
verwachten wij u hierover te informeren. Afhankelijk van dit stuk volgt dan mogelijk in de 
raadsvergadering van oktober of december een stuk ter besluitvorming aan uw Raad. 
 

 
VSP.J.07 Pagina 27. 
Waarom is de post Cultuurpresentatie, -productie en cultuurparticipatie zoveel duurder uitgevallen 
dan oorspronkelijk begroot? 
 

Beantwoording namens het college 

 

Het verschil tussen de begrote lasten en gerealiseerde lasten op dit taakveld bedraagt € 62.000. Dit 
heeft voornamelijk te maken de hogere doorbelasting van de directe loonkosten naar de taak 
Culturele minderheden (€ 30.000) en de taak Waarderingssubsidies (€ 56.000) en de 
onderuitputting (€ 16.000) op de overige onderdelen van de taak Waarderingssubsidies. 
 

 
VSP.J.08 Wat is de werkelijke opbrengst van de grondverkoop van Croix de Bourgogne? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De opbrengst uit de grondverkoop aan CdB Valkenburg B.V. ten behoeve van de realisatie van Hotel 

Croix de Bourgogne met twee annexen bedraagt € 200.000 exclusief btw. (akte van 19-01-2024). 

Met deze opbrengst is destijds rekening gehouden in de totale investeringsopzet van de realisatie 

van het centrumplan. Op deze middelen ligt een claim en deze opbrengst wordt mede ingezet om 

de nog resterende boekwaarde van het centrumplan af te waarderen naar nul. Per 31 december 

2023 bedraag de boekwaarde van het centrumplan € 460.000. Op deze datum zijn nog € 475.000 

aan opbrengsten te realiseren (waaronder de grondverkoop CdB) en € 15.000 aan nog te maken 

kosten. 
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VSP.J.09 Pagina 33. Sociaal Domein - Meer betrekken jeugdigen en jongeren bij lokaal jeugdbeleid.  
In 2024 zou het college via scholen en fysieke activiteiten met jongeren in gesprek proberen te 
komen. Wat zijn hiervan de resultaten. 
 

Beantwoording namens het college 

 
Overzicht van de activiteiten in 2024 tot nu toe: 
 

• Fifa-toernooi (januari 2024) in de Kloosterkerk 

• Vlaaienbakwedstrijd (april). Jeugdige van 8 t/m 15 jaar en gehouden bij Sevagram om jong 
en oud te verbinden.  

• Jump square (mei) als meivakantie activiteit.  

• Buitenspeeldag (juni) met weer een mooie opkomst van zeker 60 kinderen van allerlei 
leeftijden plus nog een groep ouders/opa’s/oma’s. In samenwerking met Bureau Negen en 
de gezinscoaches.  

• 11 Rijke schooldag lessen bij OBS Broekhem voor kinderen van groep 5 t/m 8. Thema’s 
waren mediawijsheid (Hackshield gama), gezonde voeding en sport en spel.  

• Schoolverlaters training aan groep 8 van OBS Broekhem. Twee lessen (mei/juni) 

• 2 keer koningsspelen in samenwerking met OBS Berg en OBS Broekhem (april) 

• Schoolkamp activiteit bij groep 8 OBS Broekhem (mei) 

• Handbal kamp van Vilt Be Quick (mei)  

• VS SEC glow in the dark toernooi (februari) 

• contactmomenten bij Stella Maris Meerssen 

• 4 juli helpen op het eindfeest bij OBS Berg 
 
Op deze manier bouwen we verder aan een netwerk en spreken we de jeugd. De signalen die 
opgepikt worden zijn gelijk aan de uitkomsten van een recent klein onderzoek door Yuverta 
studenten. Studenten hebben een schoolopdracht gemaakt rondom contacten en behoeften van 
jeugdigen in Valkenburg. Hieruit kwam dat basisschoolleerlingen een natuurspeeltuin willen en dat 
de wat oudere jeugd een chillplek en een sportveld wil. 
 
We verkennen nu welke locaties geschikt zijn om te experimenteren met een chillplek/ jeugdhonk 
(naam nog te bepalen).  
 

 
VSP.J.10 Pagina 39. Sociaal Domein. 
Onder het kopje – wat heeft dat gekost – zien wij onder 6.71 (Maatwerkdienstverlening 18+) en 6.72 
(Maatwerkdienstverlening 18-) in de Primaire begroting voor beide een aanzienlijk bedrag 
gereserveerd staan maar bij de realisatie staat hier bij beide het getal 0. Betekent dit dat er geen 
maatwerk verleend is in 2023 of is dit ingedeeld onder een andere rubriek? Zo ja, waarom? En kan 
dit dan hersteld worden? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De realisatie van de kosten die eerst vielen onder Taakveld 6.71 (Maatwerkdienstverlening 18+) en 
6.72 (Maatwerkdienstverlening 18-) moeten wegens de nieuwe taakveldindeling vanaf 2023 die ons 
vanuit het rijk opgelegd is verder uitgesplitst worden onder de taakvelden die eindigen met een 
letter. Zowel de begroting als verantwoorde kosten zijn hierdoor anders ingedeeld waardoor u geen 
realisatie ziet op taakvelden 6.71 en 6.72. 
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VSP.J.11 Pagina 45. 
Zou u ons de planning van het onderhoud van de begraafplaatsen met de actuele knelpunten ter 
inzage kunnen geven? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De uitvoering van de onderhoudswerkzaamheden van de gemeentelijke begraafplaatsen worden 
ingevuld met (een deel van) onze WSP medewerkers, onder begeleiding van de 
begraafplaatsbeheerder. Deze werkzaamheden vinden dagdagelijks plaats, om de begraafplaatsen 
op een hoog (kwaliteits-)niveau te houden, waardoor het plannen van de werkzaamheden niet aan 
papier is toevertrouwd. Jaarrond worden in de seizoenen die werkzaamheden uitgevoerd, die op 
dat moment uitgevoerd kunnen, dan wel moeten worden. 
 
Actuele knelpunten qua daadwerkelijk, uitvoerbaar onderhoudswerk, anders dan noodzakelijk 
(groot) onderhoud aan bijvoorbeeld gazons, zijn op dit moment niet aan de orde. Wat naar de 
toekomst toe wel een knelpunt kan gaan worden, is het afnemend aantal beschikbare uren vanuit 
de WSP. Mocht het aantal fte (blijven) afnemen, dan zal bekeken moeten worden of en welke 
werkzaamheden ondergebracht moeten worden in het Ontzorgingscontract Onderhoud Openbaar 
Groen. 
 

 
VSP.J.12 Pagina 47 Bestuur en Ondersteuning 
Bij de beleidsindicatoren, staan onder de kolom Nederland geen kengetallen. Kunt u deze alsnog 
aanleveren? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Beantwoording vraag VSP.J.12 cf. VVD.J.02. 
 
Nee, dit is niet mogelijk. De indicatoren zoals hier staan opgenomen zijn niet beschikbaar in een 
landelijke database omdat de wijze waarop organisaties hiermee omgaan verschilt. 
 
Een inhoudelijke vergelijking tussen verschillende gemeenten is slechts mogelijk na het uitvoeren 
van aanvullende analyses en datavergelijkingen, zoals onder andere zichtbaar is geworden in de 
organisatiescan zoals die door de gemeenteraad is vastgesteld in de raadsvergadering van 
21 februari 2022. In hoofdstuk 5 van dit rapport is een inhoudelijke toelichting opgenomen over de 
destijds uitgevoerde benchmark. Ook hierbij is alleen een vergelijking gemaakt met een 
referentiegroep van gemeenten en niet met een landelijk beeld. 
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VSP.J.13 Pagina 53. 
Kunt u ons een overzicht geven van de inkomsten van de Toeristenbelasting? (Hotels -pensions – 
campings -vakantiehuisjes -kleine en grote B&B.) 
 

Beantwoording namens het college 

 
Nee. Binnen de termijn van de beantwoording van deze technische vragen is het niet mogelijk om 
een dergelijk overzicht te genereren. 
 
Daarnaast zijn de opbrengsten uit de toeristenbelasting primair gebaseerd op het totaal aantal 
overnachtingen in onze gehele gemeente. De verdeling van deze overnachtingen over de 
verschillende locaties is voor de totale opbrengst van secundair belang. Wel voeren wij 
steekproefsgewijs controles uit bij verschillende locaties om de volledigheid van de opbrengsten te 
kunnen waarborgen. 
 
Ten slotte gelden op belastingopbrengsten die herleidbaar zijn naar individuele ondernemers regels 
rondom geheimhouding. 
 

 
VSP.J.14 Pagina 108. 

a. Wat is herontwikkeling noordelijk deel De Leeuwterrein? 
b. Is dit niet eigendom van Wijckerveste? 

 

Beantwoording namens het college 

 
a. Dit betreft het gebied dat samen met het Waterschap is ingericht als overloopgebied/by-

pass voor de Geul i.c.m. openbare parkeervoorzieningen voor Par’Course.  
b. Nee, het eigendom van Wyckerveste start pas bij de Geul. 

 

 
VSP.J.15 Welke gronden zijn nog door de gemeente in erfpacht uitgegeven? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De gemeente heeft in het verleden het instrument ‘erfpacht’ gebruikt ten behoeve van de 

realisatie van sportaccommodaties en/of kantine- en kleedfaciliteiten op gemeente-eigendommen 

door de verenigingen. Een vergelijkbare constructie is toegepast bij de realisatie van enkele 

gemeenschapshuizen. 

 

De post in erfpacht uitgegeven gronden zoals die staat opgenomen in de tabel op pagina 108 van de 

jaarverantwoording heeft betrekking op het perceel Cauberg 25. In de jaarverantwoording staan 

alleen gronden opgenomen die een boekwaarde hebben in onze administratie. Daarmee geeft dit 

mogelijk geen volledig overzicht. 

 

 
Wij zien uw antwoorden met belangstelling tegemoet.  
 
Met vriendelijke groet, 
 
Lloyd Wagemans 
Gertie Silverentand 
Chrétien Jamin 
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Raadsfractie PGP 
 
Technische vragen bij de Jaarverantwoording 2023 
 
Vragen Jaarverantwoording 2023 
 
Blz. 11: programma Economie en Toerisme. 
“Om ook agrariërs op weg te helpen, is de gemeente gaan participeren in een regio-programma om 
te oordelen hoe de Zuid-Limburgse agrariërs ervoor staan met hun bedrijfsvoering.” In de actielijst 
(Actiepunt ED 21) staat dat de eerste resultaten van de agrarische scan worden verwacht in de 
eerste helft van 2024. 
PGP.J.01 Zijn er al resultaten bekend? 
PGP.J.02 Wat zijn deze resultaten? 
 

Beantwoording namens het college 

 

De scan agrarische bedrijven middengebied is helaas vertraagd. De uitvoerende partij heeft 

aangegeven dat de bedrijfsbezoeken vertraging hebben opgelopen. Daarmee ook de vertaling 

daarvan naar een rapportage. Vooralsnog worden de resultaten pas eind dit jaar verwacht in plaats 

juli. Wij zijn vanuit de regionale projectgroep hierover in gesprek met de uitvoerende partij. 

 

Afhankelijk van de uitkomsten van het onderzoek informeren wij uw Raad uiteindelijk middels een 

Raadsinformatiebulletin of een aparte presentatie over de uitkomsten en mogelijk vervolg voor 

onze gemeente. 

 

 
Blz. 12: Toeristische heffingen en parkeren. 
PGP.J.03 Welke toeristische belastingen en heffingen aan ondernemers zijn uitbesteed aan de 
BSGW? 
PGP.J.04 Zit er vertraging in de uitvoering en heeft vertraagde inning van belastingen en heffingen 
invloed op de begroting van de gemeente? 
PGP.J.05 Zijn de eerder benoemde overgangsproblemen zoals bij de heffing van de 
toeristenbelasting inmiddels verholpen? 
 

Beantwoording namens het college 

 
In 2024 voert de BsGW voor ons de waardering, heffing, invordering en afwikkeling van bezwaar- en 
beroepsprocedures uit voor WOZ en OZB; Rioolheffing; Afvalstoffenheffing; Hondenbelasting; BIZ-
heffing; Toeristenbelasting; Reclamebelasting en Precario terrassen. 
 
Voor de Toeristenbelasting, Reclamebelasting en Precario is als gevolg van deze overgang (en de 
meer generieke overgang bij de BsGW naar een nieuw softwarepakket) inderdaad vertraging 
ontstaan. Deze vertraging heeft geen invloed op de begroting van de gemeente. 
 
De geconstateerde bevindingen rondom de toeristenbelasting worden in enkele gevallen op 
individueel niveau met de betreffende ondernemer opgepakt vanuit de BsGW, al dan niet met 
ambtelijke tussenkomst vanuit de gemeente. In veel gevallen is reeds een oplossing geboden, in 
elke gevallen loopt deze afstemming nog. 
 
Voor de reclamebelasting en de precario terrassen verwachten wij binnen een termijn van enkele 
weken tot aanslagoplegging over te kunnen gaan. 
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Blz. 12: Regionale economische samenwerking 
 
PGP.J.06 Is er al duidelijkheid over de toekomstige huisvesting van Yuverta? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Nee nog niet, wel is duidelijk dat komend schooljaar in ieder geval nog gebruik gemaakt kan 

worden van de Polfermolen. Over de toekomstige huisvesting zijn wij nog in gesprek. 

 

 
Blz. 12: Lokale projecten op het gebied van economie: Impulsaanpak winkelgebieden 
Valkenburg aan de Geul komt niet in aanmerking voor een bijdrage vanuit deze regeling. 
 
PGP.J.07 Wat hadden we met die bijdrage willen doen? 
PGP.J.08 Heeft de gemeente ideeën of plannen om retail in Valkenburg te stimuleren of beter op 
de kaart te zetten? 
PGP.J.09 Kunnen deze alsnog uitgevoerd worden zonder de bijdrage vanuit deze regeling? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Verkend is waar de regeling Impulsaanpak Winkelgebieden voor zou kunnen worden ingezet. 

Onderzocht is of er koppelkansen waren met projecten of werkzaamheden in/rondom het centrum 

vanuit de nasleep/het herstel vanuit de watersnoodramp. Op dat moment waren er geen plannen 

voldoende uitgewerkt die voldeden aan de criteria. 

 

De Ondernemersdesk heeft (mede in samenwerking met de BIZ) sessies georganiseerd voor de 
Lindenlaan die in 2024 een vervolg krijgen. Daarnaast hebben wij contact met de BIZ en Visit Zuid-
Limburg over lopende initiatieven op het gebied van Citymarketing (bijv. de campagne Samen 
Valkenburg). 
 

 
“Daarnaast liepen er in 2023 diverse kleinere projecten, waaronder het updaten van de 
subsidieverordening van de gemeente (waar economie een actieve rol in had), gesprekken over de 
toekomst van een aantal attracties, het beoordelen en bespreken van nieuwe concepten en 
initiatieven.” 
 
PGP.J.10 Met welke attracties hebben er gesprekken plaatsgevonden? 
PGP.J.11 Welke nieuwe concepten en initiatieven worden momenteel onderzocht? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Dit betreft vaak gesprekken in de voorfase van initiatieven die nog niet geschikt zijn om 

publiekelijk te delen, het is dan aan eigenaren of initiatiefnemers daarover te communiceren. 

Uiteindelijk kunnen deze leiden tot formele aanvragen waarna ook openbare informatie verschaft 

kan worden. 
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Blz. 17: Gebiedsontwikkeling Valkenburg-West (Valkenburg werkt aan West) 
“Deze leveren naar verwachting hen voorstel op voor het zomerreces van 2024.” 
 
PGP.J.12 Wat is de actuele stand van zaken mbt het ambitiedocument Valkenburg-West? 
PGP.J.13 Wat is de reden waarom het geplande pop-up event begin juni niet is doorgegaan? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Het ambitiedocument is in de afrondende fase. Het pop-up event is nog niet doorgegaan omdat wij 

nog onvoldoende beeld hadden bij de invulling van het event en de concrete haalbaarheid van een 

aantal initiatieven. In overleg met de kwartiermakers is daarom besloten eerst de focus te leggen 

op het nader uitwerken van het ambitiedocument en de haalbaarheid van initiatieven. Een pop-up 

event gerelateerd aan het ambitiedocument behoort nog steeds tot de mogelijkheden voor het 

vervolgtraject, maar kwam in juni nog te vroeg. 

 

 
Blz. 24: Thema cultuur. 
“Zijn wij wel meer aandacht gaan geven aan de amateurkunsten zoals zang, toneel en dans en het 
enthousiasmeren van jongeren voor kunst en cultuur. In de zomervakantie van 2023 heeft het 
project Kind en Kunst plaatsgevonden, georganiseerd door de Kunst en Cultuurraad. Hierbij konden 
jongeren gedurende een week kennismaken met allerlei verschillende vormen van kunst en 
cultuur.”. 
 
PGP.J.14 Hoeveel kinderen, die deelgenomen hebben aan het Kind en Kunst project, hebben zich 
aangemeld bij een zang, toneel of dansvereniging in de gemeente? 
 

Beantwoording namens het college 

 

Deze informatie hebben wij niet beschikbaar. 

 

 
Blz. 26: Vijvers Mauritiussingel en Halderpark. 
“ In 2023 is het onderhoud aan de vijver in het Halderpark te Valkenburg, alsook fase 1 aan de 
vijver Mauritiussingel te Schin op Geul uitgevoerd. Het aanwezige slib alsook het grootste deel van 
aanwezige beplanting is verwijderd.” 
 
PGP.J.15 Hoe effectief is het onderhoud aan de vijver in het Halderpark geweest? Onlangs was deze 
weer zeer groen te noemen. Wordt dit gemonitord? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Het uitgevoerde onderhoud is zeer effectief geweest. Het overwoekerende groen en de aanwezige 
sliblaag is verwijderd. Het ‘groen’ wat nu op de waterspiegel van de vijver zichtbaar is, betreft 
eendenkroos en heeft te maken met de (te) voedselrijkheid van het (bron)water. Het terug 
plaatsen van de propeller/beluchter, die samen met de nieuw bestelde fonteinen, het water in 
beweging moet brengen, zal naar alle waarschijnlijkheid bijdragen aan vermindering van het 
eendenkroos. Dit wordt nauwlettend in de gaten gehouden en bijgestuurd indien noodzakelijk. 
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Blz. 34: intensiveren inzet gezins- en jongeren coaches. 
Er staat intensiveren, maar wij begrepen juist dat er uren zijn verminderd van de gezinscoaches 
omdat zij onvoldoende een voet achter de voordeur kregen. En vermindering van budget lijkt dat te 
bevestigen. 
 
PGP.J.16 Klopt het dat uren teruggebracht zijn? 
PGP.J.17 Kloppen onze signalen dat coaches het moeilijker vinden achter de voordeur te komen in 
Valkenburg dan in Maastricht en welke oplossingen worden daarvoor bedacht? 
 

Beantwoording namens het college 

 
In 2022 werd circa € 200.000 uitgegeven. Er is in 2023 geïntensiveerd naar € 300.000 (in lijn met de 
toelichting in de programmabegroting en jaarrekening 2023). Na 2023 is er teruggegaan in uren. 
Eind 2023 is er een nieuwe businesscase opgeleverd waarvan de resultaten input zijn geweest voor 
de subsidieaanvraag voor 2024. Die is voor dit jaar verlaagd naar € 250.000. Zoals besproken 
tijdens de commissievergadering Sociaal Domein van 1 juni 2023 zullen we aan de knoppen blijven 
draaien om de juiste balans en het punt van maximaal rendement te vinden. 
 
Signalen dat coaches het moeilijk zouden vinden om achter de voordeur te komen hebben ons niet 
bereikt. Navraag bij de gezinscoaches geeft aan dat zij dit ook niet ervaren. Het signaal komt niet 
van hen. De infrastructuur van Valkenburg aan de Geul is natuurlijk anders dan in Maastricht. In 
Maastricht werken ze wijk/buurtgebonden en vaak ook nog eens met wijk- of buurtcentra. Wij 
werken met één sociaal team dat de spil in het web is voor het contact met inwoners die een zorg- 
of ondersteuningsvraag hebben. In het najaar wordt het nieuwe beleid gemeenschapshuizen aan uw 
raad voorgelegd. Een van de voorstellen daarin zal zijn om de gemeenschapshuizen een stevigere 
positie in het sociaal domein te geven door te ‘programmeren’. Vaste inloopmomenten bij 
bijvoorbeeld gezins- en jongerencoaches zouden daarin kunnen passen. 
 

 
Blz. 34: aanpak artsenroute. 
 
PGP.J.18 Doen alle huisartsen in onze gemeente hieraan mee? Wij horen juist signalen dat sommige 
huisartsen alleen verwijzen naar POH jeugd en niet erbuiten. 
 

Beantwoording namens het college 

 
Alle huisartsen hebben het recht direct door te verwijzen, maar dat heeft absoluut niet onze 
voorkeur. Wij hebben met huisartsen afgesproken dat zij de POH jeugd juist zo vaak mogelijk 
inzetten. De POH jeugd heeft meer specialisme dan de vaak generiekere huisarts. Ook biedt dit de 
mogelijkheid om voorliggend problemen op te lossen in plaats van via duurdere individuele 
jeugdhulptrajecten. De signalen die u hoort, zijn dus conform afgesproken werkafspraken met 
huisartsen. 
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Blz. 36: Maatwerkvoorzieningen. 
 
Er is ons einde Q2 2023 verteld dat een wachttijd tot eerste gesprek met hulpvragers 6-8 weken 
was. In de praktijk zijn ons gevallen bekend van 13 weken tot eerste gesprek. 
 
PGP.J.19 Zijn er cijfers over de wachttijden bekend over 2023? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Het wordt niet helemaal duidelijk uit de vraagstelling over welk beleidsterrein u de informatie wilt 

ontvangen, maar wij gaan er van uit dat u met uw vraag duidt op het beleidsterrein jeugd.  

 
Dit signaal heeft ons ook bereikt. Daarom hebben wij cijfers en een verklaring opgevraagd bij SZMH. 
In onderstaand diagram over de laatste jaren blijkt dat vooral de wachttijd in 2023 langer is dan 
vorige jaren. Als verklaring wordt gegeven dat er veel wisselingen in het personeelsbestand hebben 
plaatsgevonden, o.a. als gevolg van de reorganisatie, en dat het lastig is om personeel met ervaring 
aan te trekken.  
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Ook horen wij signalen dat de keuzevrijheid nogal beperkt is geworden door het terugbrengen van 
het aantal aanbieders. Het aan de raad beloofde maatwerk via PGB schijnt weinig voor te komen. 
 
PGP.J.20 Zijn daar cijfers over? 
 

Beantwoording namens het college 

 

Het wordt niet helemaal duidelijk uit de vraagstelling over welk beleidsterrein u de informatie wilt 

ontvangen, maar wij gaan er van uit dat u met uw vraag duidt op het beleidsterrein jeugd. 

 
Voor de volledigheid, er bestaat: 1. Hulp in natura, 2. Maatwerkcontracten en 3. PGB. 
Het overgrote deel van de jeugdhulp wordt geleverd in natura (uit de gecontracteerde zorg). In 
2023 is er van de totaal 390 beschikkingen slechts 1 maatwerkcontract afgegeven (60 duizend euro) 
en 3 Pgb’s (totaal 9 duizend euro). Conform verordening kan maatwerk of PGB alleen ingezet 
worden als het aanbod hulp in natura niet voldoet. Wij trekken hier de conclusie uit dat nagenoeg 
alle hulp via de contracten (hulp in natura) mogelijk is. De gemeente heeft de plicht hulp te 
bieden, daarbij is zij niet verplicht elke hulpsoort ook via verschillende aanbieders aan te bieden. 
Dat doen we wel bij veel ingezette hulpsoorten om wachtlijsten te verlagen. De keuzevrijheid 
waarover gesproken wordt, bestaat dus niet in die zin. Door het aantal aanbieders relatief beperkt 
(zie de rib van 9 dec 2022) te houden, kunnen we veel beter sturen op kwaliteit. Dat was nagenoeg 
niet mogelijk met de honderden aanbieders die we voor 2023 op contract hadden. 
 

 
Blz. 37: inkomensondersteunende voorzieningen. 
(Hier staat, denken wij per abuis, de naam Judith). 
 
Er wordt gesproken over de speelgoedbank, een mooi initiatief. 
 
PGP.J.21 Er is in 2023 ook gesproken over de voedselbank, is dit nog nader onderzocht? Graag een 
toelichting. 
 

Beantwoording namens het college 

 
We zijn op dit moment bezig met het verkennen van de mogelijkheden. Er wordt gekeken naar de 
mogelijkheid om de reiskosten te vergoeden van inwoners in Valkenburg aan de Geul die gebruik 
maken van de Voedselbank. Dit wellicht in combinatie met het Dal Vrij Limburg abonnement van 
de Provincie Limburg. Daarnaast komt er een oriënterend gesprek met de gemeenten Gulpen-
Wittem en Eijsden-Margraten over een gezamenlijk uitgiftepunt. Met als kanttekening dat een 
dergelijk initiatief voor alle partijen, waaronder ook de Voedselbank, realiseerbaar moet zijn en 
meerwaarde heeft. 
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Blz. 43 Thema afval 
 
“Er is ingezet op minder zwerfafval door het plaatsen van kroonringen voor PMD aan lichtmasten.” 
 
PGP.J.22 Wat is de stand van zaken mbt Valkenburg Sprokkelt? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Met Valkenburg Sprokkelt zijn afspraken gemaakt over de manier waarop de gemeente faciliteert 
in het mogelijk maken van alle benodigde spullen (veiligheidshesjes, handschoenen, knijpers, en 
afvalzakken) voor het sprokkelen van zwerfafval. Daarnaast verzorgt de gemeente de afvoer van 
het ingezamelde zwerfafval. Alle inwoners, toeristen of anderzijds geïnteresseerden sprokkelaars 
kunnen zich bij Valkenburg Sprokkelt melden of direct bij het Lager als ze willen bijdragen aan het 
schoon houden van onze openbare ruimte. Alle vrijwilligers vallen onder de vrijwilligersverzekering 
en zijn van harte welkom op de jaarlijkse vrijwilligersdag. Daarnaast mag Valkenburg Sprokkelt 
teksten aanleveren voor de Mazjerang. De gemeente schept hiermee alle mogelijkheden voor het 
kunnen sprokkelen van zwerfafval. 
 

 
Blz. 43: thema milieubeheer en duurzaamheid. 
 
“Daarnaast wordt iedereen de mogelijkheid geboden om bij raads- en collegenota’s de 
beleidsmedewerker duurzaamheid te raadplegen”. 
 
PGP.J.23 Hoeveel gebruik wordt er gemaakt van deze mogelijkheid? 
PGP.J.24 Is deze manier van werken effectief (gebleken) bij het vergroten/verbeteren van 
duurzaamheid? Kan hier een voorbeeld van worden gegeven? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De afstemming heeft met name plaatsgevonden rondom concretere initiatieven (zoals 
laadpalenbeleid, verduurzamen gemeentelijke gebouwen maar ook rondom meer beleidsmatige 
keuzes zoals omgevingsvisie, inkoopbeleid etc.) het is moeilijk aan te geven wat het concrete 
effect is geweest van deze afstemming op het vergroten of verbeteren van de duurzaamheid.  
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Raadsfractie VVD 
 
Technische vragen bij de Jaarverantwoording 2023 
 
Jaarverantwoording 2023 Jaarverslag 2023 
 
1.3 Programma Verkeer, Volkshuisvesting en Ruimtelijke Ordening 
p.17 Projecten in voorbereiding vanuit het waterprogramma. 
VVD.J.01 Wat is de stand van zaken betreffende: 
De wijk Hekerbeek, Neerhem (onder andere de komremmer), Oud-Valkenburgerweg, Pastoor 
Sartonstraat, Van Tillstraat, Dr. Hermansstraat? Wordt dit in 2024 afgerond? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Hekerbeek: De uitvraag naar het ingenieursbureau voor uitwerking richting ontwerp en bestek is in 
voorbereiding. Een eerst deel van het project gaat begin 2025 uitgevoerd worden samen met 
Waterschap. 
 
Neerhem en Oud Valkenburgerweg: de analyse van het watersysteem Sibbergrubbe en wijk 
Neerhem/Oosterbeemd is in afronding. De verdere technische uitwerking hiervan en 
werkzaamheden aan kabels en leidingen derden heeft impact op het wegvak Oud-Valkenburgerweg 
(richting Geulvijver) waar we ook de komremmer willen realiseren. Daarnaast ligt bij de provincie 
het verzoek om het benodigd wegvak voor de komremmer aan ons over te dragen. 
 
Neerhem (straat) maakt ook onderdeel uit van Gebiedsvisie Oost en komt als deelproject in het 
uitvoeringsprogramma. Al deze invloeden moeten in de tijd samenkomen waarbij we de Oud 
Valkenburgerweg momenteel als fase 1 duiden. 
 
Pastoor Sartonstraat, Van Tillstraat, Dr. Hermansstraat: De uitvraag naar het ingenieursbureau voor 
uitwerking richting ontwerp en bestek is in voorbereiding. 
 
Afronding in 2024 is niet haalbaar. De gehele werking van de riolering van de wijk Centrum Oost 
wordt momenteel in relatie tot het rioolsysteem Hekerbeek aanvullend onderzocht. Zorgvuldigheid 
is hierbij gewenst. 
 

 
1.8 Programma Bestuur en Ondersteuning 
 
Pag. 47 Beleidsindicatoren 
 
VVD.J.02 Waarom zijn er geen vergelijkende cijfers in de kolom Nederland ingevuld?  
 

Beantwoording namens het college 

 
Beantwoording vraag VVD.J.02 cf. VSP.J.12. 
 
De indicatoren zoals hier staan opgenomen zijn niet beschikbaar in een landelijke database omdat 
de wijze waarop organisaties hiermee omgaan verschilt. 
 
Een inhoudelijke vergelijking tussen verschillende gemeenten is slechts mogelijk na het uitvoeren 
van aanvullende analyses en datavergelijkingen, zoals onder andere zichtbaar is geworden in de 
organisatiescan zoals die door de gemeenteraad is vastgesteld in de raadsvergadering van 
21 februari 2022. In hoofdstuk 5 van dit rapport is een inhoudelijke toelichting opgenomen over de 
destijds uitgevoerde benchmark. Ook hierbij is alleen een vergelijking gemaakt met een 
referentiegroep van gemeenten en niet met een landelijk beeld. 
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Pag. 48 Programma bestuur & ondersteuning 
 
VVD.J.03 Kunt u toelichten wat bij de primaire begroting de inhoud is van de lasten ter hoogte van 
€ 979 vermeld bij het taakveld 0.7 Algemene (en overige) uitkeringen uit het gemeentefonds en 
waarom deze post bij de gewijzigde begroting is vervallen?  
 

Beantwoording namens het college 

 
Binnen de begrotingssystematiek rondom de algemene uitkering van het gemeentefonds maken wij 
een duidelijk onderscheid tussen de verwachte baten uit het gemeentefonds en de reserveringen 
van deze baten voor specifieke bestedingsdoeleinden. Dit omdat wij het met het oog op 
transparantie en een zuivere verantwoording van onze baten en lasten niet wenselijk vinden om 
deze baten en lasten met elkaar te salderen. De geraamde inkomsten in onze begroting sluiten op 
deze wijze ook exact aan op de informatie rondom de verschillende circulaires. 
 
De reserveringen worden begrotingstechnisch als stelpost aan de lastenkant verwerkt in de 
primaire begroting en in tussentijdse begrotingswijzigingen, bijvoorbeeld naar aanleiding van de 
meicirculaire van het gemeentefonds. Indien bijvoorbeeld uit de meicirculaire een inhoudelijke 
beleidstoevoeging wordt opgenomen op landelijk niveau, die nog niet is vertaald naar onze lokale 
uitvoering, dan wordt dit budget gereserveerd via een stelpost. Het kan ook gaan om een algemene 
stelpost die wij gebruiken om het risico van schommelingen in het gemeentefonds op te vangen of 
voor de loon- en prijsindexatie (LPO). Voor het bedrag van € 970.000 waar u naar verwijst (€ 979k 
is waarschijnlijk een typefout) staat dit inhoudelijk (deels) toegelicht op pagina 12 van de 
ontwerpbegroting 2023. De exacte opbouw van dit bedrag is als volgt: 
 

Reservering loonontwikkelingen 440.000  

Reservering effecten functiewaarderingen 55.000  

Reservering ontwikkeling accres gemeentefonds 44.000  

Reservering middelen Wet Open Overheid 106.000  

Reservering versterking dienstverlening gemeenten 66.000  

Reservering extra capaciteit BOA's 31.000  

Reservering Wet kwaliteitsborging bouwen (Wkb) 13.000  

Reservering integratie-uitkering inburgering 39.000  

Reservering gelden schulden en armoede 26.000  

Reservering gelden peuterwerk 43.000  

Reservering voorschoolse voorzieningen peuters 26.000  

Reservering versterking omgevingsveiligheid 3.000  

Reservering salarislasten zorgdomein 78.000  

Totaal 970.000  
 
Gedurende het begrotingsjaar wordt zoveel als mogelijk inhoudelijk invulling gegeven aan deze 
onderdelen. 
 
Aan het einde van het jaar, bij de begrotingswijziging van de najaarsnota, worden deze stelposten 
volledig opgeschoond, voor zover hier in het betreffende jaar nog geen inhoudelijke invulling aan 
wordt gegeven. 
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5.2 Toelichting op de balans per 31 december 2023 
 
Pag. 106 Toelichting immateriële vaste activa 
 
VVD.J.04 Kunt u de investering ter hoogte van € 501 als bijdrage aan activa in eigendom van derden 
nader toelichten of specificeren? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Dit heeft betrekking op de uitbetaling van de subsidie (aandeel provincie € 300.000 en aandeel 

gemeente € 300.000) inzake de restauratie van het pand Steenstraat 2 (Pradoegebouw). 

 

 
Pag. 113 Algemene reserve 
Als toelichting wordt vermeld dat op grond van de vastgestelde nota Reserve- en 
Voorzieningenbeleid 2024 een bedrag van ruim € 19,3 miljoen is toegevoegd aan de algemene 
reserve. 
 
VVD.J.05 Kunt u een nadere specificatie geven van het verschil met het in deze nota vermelde 
bedrag ter hoogte van € 13.492.805 ? 
 

Beantwoording namens het college 

 
In algemene zin geldt dat wij ten tijde van het opstellen van de nota reserve- en 
voorzieningenbeleid (oktober 2023) een inschatting hebben gemaakt van de verwachte 
reservemutaties in 2023. Ten tijde van het opstellen van de jaarrekening 2023 dienen wij uiteraard 
uit te gaan van de werkelijke reservemutaties, waarbij er een verschil ontstaat tussen de raming 
en de begroting en de realisatie in 2023. 
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Raadsfractie CDA 
 
Technische vragen bij de Jaarverantwoording 2023 
 
Vragen m.b.t jaarverantwoording 2023 Valkenbrug aan de Geul  
Waardering voor het opgestelde verslag. Er is in 2023 veel gedaan in Valkenburg. 
 
CDA.J.01 Pag. 11 Onderzoek regio-programma agrariërs 
 
Graag een stand van zaken? Daarnaast de vraag of wij het specifieke onderdeel rondom Valkenburg 
aan de Geul als raad ook in te zien krijgen? 
 

Beantwoording namens het college 

 

De scan agrarische bedrijven middengebied is helaas vertraagd. De uitvoerende partij heeft 

aangegeven dat de bedrijfsbezoeken vertraging hebben opgelopen. Daarmee ook de vertaling 

daarvan naar een rapportage. Vooralsnog worden de resultaten pas eind dit jaar verwacht in plaats 

juli. Wij zijn vanuit de regionale projectgroep hierover in gesprek met de uitvoerende partij. 

 

Afhankelijk van de uitkomsten van het onderzoek informeren wij uw Raad uiteindelijk middels een 

Raadsinformatiebulletin of een aparte presentatie over de uitkomsten en mogelijk vervolg voor 

onze gemeente. 

 

 
CDA.J.02 Pag. 12 Lokale projecten op het gebied van economie 
 
Hoe staat het nu met verkenning naar kansrijkheid regeling ‘Impulsaanpak winkelgebieden’? Vooral 
wat betreft de aandacht, ook gezien de leegstaande panden, voor de Lindenlaan?  
 

Beantwoording namens het college 

 
Verkend is in 2023 waar de regeling Impulsaanpak Winkelgebieden voor zou kunnen worden 

ingezet. Onderzocht is of er koppelkansen waren met projecten of werkzaamheden in/rondom het 

centrum vanuit de nasleep/het herstel vanuit de watersnoodramp. Op dat moment waren er geen 

plannen voldoende uitgewerkt die voldeden aan de criteria. Uiteraard verkennen wij 

cofinancieringsmogelijkheden zodra concretere initiatieven zich voordoen. 

 

 
CDA.J.03 Pag. 15 Programma Economie 
 
Graag een toelichting op de baten en lasten van taak veld parkeren. M.n. de lasten. 
 

Beantwoording namens het college 

 
Het taakveld Parkeren bestaat uit de taken Betaald parkeren, Exploitatie parkeergarage en 

Fiscalisering parkeerboetes. De totale lasten, een bedrag van ruim € 1,2 miljoen, hebben 

betrekking op o.a. de afschrijvingen van parkeerterreinen, parkeerapparatuur en de 

parkeergarage, de doorbelasting van directe loonkosten, de energiekosten, de storting in de 

onderhoudsvoorziening van de parkeergarage, het beheercontract van de parkeergarage, de 

zakelijke belastingen, en het belangenparkeren. De baten, een bedrag van afgerond € 0,7 miljoen, 

hebben nagenoeg volledig betrekking op de vrijval van de voorziening ondergrondse parkeergarage. 
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CDA.J.04 Pag. 19 Gebiedsontwikkeling Valkenburg-West (Valkenburg werkt aan West) 
 
Komt het voorstel van de kwartiermakers ook voor het zomerreces 2024 richting de gemeenteraad? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De kwartiermakers Valkenburg-West ronden het ambitiedocument op korte termijn af. Daarna 
wordt er op basis van dit stuk een voorstel voor een vervolg gemaakt. Na het zomerreces van 2024 
verwachten wij u hierover te informeren. Afhankelijk van dit stuk volgt dan mogelijk in de 
raadsvergadering van oktober of december een stuk ter besluitvorming aan uw Raad. 
 

 
CDA.J.05 Pag. 20 Kansenkaart wonen 
 
Hoe staat het met inzicht in de verouderde hotels in onze gemeente? 
 

Beantwoording namens het college 

 
In het verleden is een inventarisatie gedaan naar de vitaliteit/levensvatbaarheid van de hotels in 
onze gemeente, dus dat inzicht hebben we. De hotels die geen toekomstperspectief meer hebben 
(o.b.v. de inventarisatie) en mogelijk voor transformatie naar een woonfunctie in aanmerking 
komen zijn opgenomen op de Kansenkaart Wonen, na instemming van de eigenaar. 
 

 
CDA.J.06 Pag. 24 Thema cultuur 
 
Wij missen bij het thema cultuur de Kerkenvisie. Hoe staat het hiermee, aangezien de gemeente 
daar destijds een subsidie van 25.000 euro voor heeft gekregen? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Het opstellen van de Kerkenvisie is uitbesteed aan een externe partij. Zij gaan binnenkort voor de 

gemeente hiervoor aan de slag. 

 

 
CDA.J.07 Pag. 25 Gemeentelijke monumenten 
 
Er staat dat aanwijzing van de 50 gemeentelijke monumenten er in de eerste helft van 2024 
plaatsvindt. Is dit dan nu helemaal afgerond? Stand van zaken? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De aanwijzing van 49 gemeentelijke monumenten door het College zal direct na het zomerreces 
plaatsvinden. Op dit moment worden de redengevende omschrijvingen beoordeeld door de 
monumentencommissie alvorens zij naar het College gaan. 
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CDA.J.08 Pag. 26 Vijvers Mauritiussingel en Halderpark 
 
Nu het onderhoud heeft plaatsgevonden is de vraag: hoe te zorgen dat de vijver ook schoon blijft. 
Hoe krijgt dit vorm? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Vijver Mauritiussingel 
 
Hoewel het beheerplan voor de poel nog niet definitief is, aangezien de eerste ronde onderhoud 
nog niet is afgerond, wordt nu een inschatting gemaakt dat een opschoningscyclus van 8-10 jaar 
toereikend is. Insteek is om vanaf 2030 de vijver in de vroege zomer te beoordelen op 
bedekkingsgraad (door o.a. bladeren, takken en dergelijke). Bij een bedekkingsgraad van 50% of 
meer wordt gestart met het ecologisch onderzoek naar de aan-/ afwezigheid van beschermde flora 
en fauna het jaar erop (2031), ten behoeve van opschonen in oktober het jaar daarop (2032, fase 
1) en het jaar daarna (2033, fase 2). 
  
De aanwezige bomen en struiken bieden schuilgelegenheid en beschutting voor amfibieën en 
andere diersoorten, maar een te sterke beschaduwing moet ook worden voorkomen. Het water 
moet voldoende opwarmen om de voortplanting van vissen en amfibieën mogelijk te houden. Het is 
zaak om een overvloed aan boom en struikvormers in toom te houden, hoewel de aanwezigheid van 
de bever hier al op een natuurlijke wijze een bijdrage aan levert. De aanwezige knotwilgen worden 
reeds eens per 3-4 jaar bijgehouden door de gemeentelijke buitendienst. Het verdiend hierbij de 
voorkeur, anders dan de afgelopen jaren uitgevoerd werd, deze niet allemaal in 1 jaar terug te 
zetten, maar hierin te faseren, zodat eenjarig hout aanwezig blijft. Wilgen zijn namelijk van groot 
belang voor heel veel bijen, vlinders en kevers, wanneer ze in het vroege voorjaar bloeien. Wilgen 
bloeien vooral op eenjarig hout, maar ook tweejarige takken zijn van belang voor diverse soorten 
galwespen. Een drie jaarlijkse snoeironde draagt dan ook het meest bij aan de biodiversiteit. De 
snoeironde wordt uitgevoerd in (december) januari / februari, maar in ieder geval altijd voor de 
bloei in maart. 
 
Vijver Halderpark 
 
Voor de vijver in het Halderpark is het de insteek om het regulier onderhoud weer uit te laten 
voeren door de gemeentelijke buitendienst, nu de overwoekerende beplanting die niet meer in 
toom te houden was, is teruggezet. De sliblaag die verwijderd is viel qua hoeveelheid eigenlijk mee 
en is naar verwachting in de vijver gekomen als gevolg van de overstroming in 2021. Dergelijk 
rigoureus onderhoud als onlangs is uitgevoerd, wordt voor deze stedelijke vijver niet snel meer 
verwacht. In strijd tegen het eendenkroos worden de bestaande propeller alsook een tweetal 
nieuwe fonteinen binnen afzienbare tijd (terug) geplaatst. Gelijktijdig met het monitoren van de 
vijver aan de Mauritiussingel, zal ook de vijver in het Halderpark worden bekeken en beoordeeld op 
noodzakelijk, groot onderhoud. 
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CDA.J.09 Blz. 27 Programma Sport, Cultuur en Recreatie 
 
Graag een toelichting op de baten en lasten van het taakveld Sportaccommodaties 
 

Beantwoording namens het college 

 
Het taakveld Sportaccommodaties bestaat uit de taken Sporthal de Bosdries, Sportterreinen en 
Multifunctioneel centrum Polfermolen. De totale lasten van dit taakveld bedragen € 1.362.000. 
Hiervan heeft € 118.000 betrekking op Sporthal de Bosdries, € 343.000 op Sportterreinen en 
€ 901.000 op de Polfermolen. De voornaamste lasten zijn de exploitatiebijdrage aan de 
Polfermolen inclusief sporthal de Bosdries (€ 439.000), de afschrijvingslasten van de Polfermolen 
(€ 451.000) en de sportterreinen (€ 89.000) en het onderhoud van de sportterreinen (€ 165.000). 
 
De totale baten van dit taakveld bedragen € 806.000. Hiervan heeft € 19.000 betrekking op 
Sporthal de Bosdries, € 44.000 op Sportterreinen en € 743.000 op de Polfermolen. De voornaamste 
baten zijn de gemeentelijke huurinkomsten van de Polfermolen en sporthal de Bosdries (€ 125.000) 
en de vrijval van de voorziening onderhoud sportcentrum Polfermolen (€ 609.000). 
 
De gemeentelijke exploitatiebijdrage die volgt vanuit de jaarrekening 2023 van de Polfermolen 
B.V. is in de gemeentelijke jaarverantwoording 2023 verwerkt. 
 

 
CDA.J.10 Blz. 29 Huisvesting onderwijs 
 
Wat is de aangepaste normvergoeding?  
 

Beantwoording namens het college 

 
De normvergoeding huisvesting onderwijs 2024 voor vervangende nieuwbouw bedraagt € 1.591.128 
voor de eerste 350 m2 en vervolgens per m2 € 2.723. Het SKC Berg zal een totale oppervlakte van 
1.925 m2 krijgen. De normvergoeding huisvesting onderwijs van 2024 voor 1.925 m2 bedraagt 
€ 5.879.853. 
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CDA.J.11 Pag. 33 Meer betrekken jeugdigen en jongeren bij lokaal jeugdbeleid 
 
U schrijft in 2024 via scholen en fysieke activiteiten met jongeren in gesprek te komen. 
Heeft dit plaatsgevonden, of gaat dit nog starten, en hoe heeft u dat vormgegeven? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Overzicht van de activiteiten in 2024 tot nu toe: 
 

• Fifa-toernooi (januari 2024) in de Kloosterkerk 

• Vlaaienbakwedstrijd (april). Jeugdige van 8 t/m 15 jaar en gehouden bij Sevagram om jong 
en oud te verbinden.  

• Jump square (mei) als meivakantie activiteit.  

• Buitenspeeldag (juni) met weer een mooie opkomst van zeker 60 kinderen van allerlei 
leeftijden plus nog een groep ouders/opa’s/oma’s. In samenwerking met Bureau Negen en 
de gezinscoaches.  

• 11 Rijke schooldag lessen bij OBS Broekhem voor kinderen van groep 5 t/m 8. Thema’s 
waren mediawijsheid (Hackshield gama), gezonde voeding en sport en spel.  

• Schoolverlaters training aan groep 8 van OBS Broekhem. Twee lessen (mei/juni) 

• 2 keer koningsspelen in samenwerking met OBS Berg en OBS Broekhem (april) 

• Schoolkamp activiteit bij groep 8 OBS Broekhem (mei) 

• Handbal kamp van Vilt Be Quick (mei)  

• VS SEC glow in the dark toernooi (februari) 

• contactmomenten bij Stella Maris Meerssen 

• 4 juli helpen op het eindfeest bij OBS Berg 
 
Op deze manier bouwen we verder aan een netwerk en spreken we de jeugd. De signalen die 
opgepikt worden zijn gelijk aan de uitkomsten van een recent klein onderzoek door Yuverta 
studenten. Studenten hebben een schoolopdracht gemaakt rondom contacten en behoeften van 
jeugdigen in Valkenburg. Hieruit kwam dat basisschoolleerlingen een natuurspeeltuin willen en dat 
de wat oudere jeugd een chillplek en een sportveld wil. 
 
We verkennen nu welke locaties geschikt zijn te experimenteren met een chillplek/ jeugdhonk 
(naam nog te bepalen). 
 

 
 
CDA.J.12 Pag. 42 Onderhoudsmaatregelen 
 
U schrijft over extra reinigingsrondes van kolken. Vinden die extra reinigingsrondes ook plaats na 
hoosbuien of extreem weer? Het valt ons namelijk op dat de putten/kolken vaak verstopt zijn 
(omringd zijn) met hopen bladeren. 
 

Beantwoording namens het college 

 
Op de bij ons bekende gevoelige locaties worden extra reinigingsrondes ingezet. Na een hoosbui of 
extreem weer wordt afhankelijk van de hoeveelheid puin/modder daar waar bij ons bekend of 
gemeld wordt aanvullend gereinigd door de calamiteiten aannemer. 
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CDA.J.13 Blz. 47 Beleidsindicatoren 
 
T.o.v. 2022 is het aantal FTE toegenomen met ca. 9 (7.54 versus 7 FTE per 1000 inwoners).  
De bezetting komt nog hoger uit. Het lijkt of alle formatieve ruimte is ingevuld (zelfs meer) en er 
geen vacatures zijn. Klopt dit? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Nee, het is niet zo dat alle formatieve ruimte is ingevuld en dat er geen vacatures zijn. Dit beeld is 
daarbij afhankelijk van de gekozen peildatum. 
 

 
CDA.J.14 Blz. 60 Weerstandsvermogen 
 
Het structurele weerstandsvermogen is verbeterd t.o.v. 2022. Ook de accountant heeft dit de 
afgelopen jaren aanbevolen. In het verslag van de accountant wordt geen onderscheid meer 
gemaakt tussen structureel en incidenteel. Heeft dat een reden? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Wij verzoeken u om deze vraag te richten aan de accountant. In de raadscommissie AZM van 24 
juni 2024 is er gelegenheid tot het stellen van vragen aan de externe accountant over het 
accountantsverslag en de uitgevoerde jaarrekeningcontrole. 
 

 
CDA.J.15 Blz. 109 Vlottende activa 
 
Kunt u ons een meer specifieke uitleg geven over het verloop van het onderhanden werk, waaronder 
de bouwgronden in exploitatie in 2023 (daar waar het gaat over de boekwaarde van het 
centrumplan)? Wij vragen dit ook naar aanleiding van de verkoop van de bouwgrond rondom het 
dossier ‘Croix de Bourgogne’. 
 

Beantwoording namens het college 

 
De opbrengst uit de grondverkoop aan CdB Valkenburg B.V. ten behoeve van de realisatie van Hotel 
Croix de Bourgogne met twee annexen bedraagt € 200.000 exclusief btw. (akte van 19-01-2024). 
Met deze opbrengst is destijds rekening gehouden in de totale investeringsopzet van de realisatie 
van het centrumplan, m.a.w. op deze middelen ligt een claim en deze opbrengst wordt mede 
ingezet om de nog resterende boekwaarde van het centrumplan af te waarderen naar nul. Per 31 
december 2023 bedraag de boekwaarde van het centrumplan € 460.000. Op deze datum zijn nog 
€ 475.000 aan opbrengsten te realiseren (waaronder de grondverkoop CdB) en € 15.000 aan nog te 
maken kosten. 
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CDA.J.16 Blz. 143 Rechtmatigheidsverantwoording 
 
Inkopen ten onrechte niet Europees aanbesteed. Welke maatregelen worden getroffen om dit te 
voorkomen? Er is al een adviseur inkoop en aanbesteding in de organisatie opgenomen. 
 

Beantwoording namens het college 

 
Met het structureel invullen van de functie van adviseur inkoop & aanbesteding vanaf 2023 zijn er 
significante verbeteringen doorgevoerd in dit proces. Het aantal aanbestedingen die wij geheel 
intern kunnen uitvoeren (zowel Europees als meervoudig onderhands) is significant gestegen ten 
opzichte van eerdere jaren. Ook de actualisatie van het inkoop- en aanbestedingsbeleid is een 
belangrijke stap die in 2023 is genomen. 
 
Dit laat onverlet dat er nog altijd verbeteringen mogelijk zijn in dit proces. De bevindingen zoals 
die zijn opgenomen in de rechtmatigheidsverantwoording 2023 vinden deels ook hun oorsprong in 
opdrachten die in 2022 of eerder zijn verstrekt. 
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